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Introducció i justificació

L'objectiu principal de l'estudi serà detallar els efectes reals que han tingut en

l'individu les polítiques d'intervenció del passeig de Sant Joan a partir de la seva

pròpia experiència viscuda. És a dir la unitat d'estudi és l'individu resident a la zona.

Per tal d'assolir l'objectiu principal de l'estudi, s'ha escollit la metodologia qualitativa

a partir d'entrevistes, a les persones que resideixen a les zones on s'hi ha produït la

intervenció o als barris afectats.Dintre d'aquest perfil, es d'interès incloure a la

mostra a residents que portin una estada considerable en la zona o barri i residents

que s'hagin traslladat recentment, per tal de comparar aquests dos perfils tipològics.

Per altra banda, també ens seria d'interès entrevistar a algun propietari o treballador

d'algun dels restaurants del barri. La decisió de cercar aquests perfils tipològics és la

hipòtesi inicial que les intervencions que en principi anaven dirigides a naturalitzar la

zona i fer-la més verda, han esdevingut finalment en intervencions dirigides al sector

de la restauració.

Ens és d'especial interès la zona del passeig de Sant Joan perquè ha sigut una zona

on ja s'han produït les intervencions de naturalització de l'espai dintre del projecte

“Superilles” de l'Ajuntament de Barcelona (corredors, espais verds i prioritat dels

vianants). A més, sabem a partir de la bibliografia inicial que aquestes intervencions

han estat principalment impulsades per la cambra de comerç del passeig de Sant

Joan.

Aquest conjunt de característiques són idònies pel nostre treball perquè es té com a

objectiu esbrinar els efectes reals que tenen aquestes intervencions en el veïnat, si

realment han millorat les seves condicions de vida al barri o han sigut intervencions

de caràcter neoliberal plantejades com a intervencions verdes.

Perquè he escollit aquest tema pel meu Treball de fi de Grau? Perquè considero que

té una gran rellevància analitzar les intervencions ja efectuades a Barcelona des de

la perspectiva veïnal. El Passeig de Sant Joan és reconegut internacionalment com

una transformació exitosa però sovint es deixa de banda com aquesta ha afectat als

veïns del mateix barri centrant-se només en l’aspecte econòmic i estètic.
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He volgut centrar-me en el cas del Passeig de Sant Joan, doncs com he mencionat

anteriorment ha sigut una de les primeres intervencions de l'espai públic que es

volen realitzar a Barcelona. Observar, analitzar i comprendre com aquestes han

afectat al veïnat és de vital importància. Per poder d'aquesta manera efectuar les

següents intervencions amb una millor efectivitat i perspectiva.

Per tal d’analitzar com aquestes intervencions han afectat al veïnat del Passeig de

Sant Joan s’han efectuat diverses entrevistes a diversos tipus de veïns de la zona.

Aquestes entrevistes estan dividides en quatre blocs de preguntes que profunditzen

a diferents nivells la vida al barri. Aquests blocs són : Percepció de la salut,

Pertinença, Econòmica i Socialització.

Per altra banda també s’ha realitzat un estudi etnogràfic a diferents zones i trams del

Passeig de Sant Joan, de forma complementaria.
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Marc teòric

Paper de les ciutats en el canvi climàtic

A l'hora de realitzar el marc teòric, m'agradaria començar expandint sobre el rol de

les ciutats i la urbanització envers el canvi climàtic. Considero important deixar clar

des d'un principi que, el principal motiu pel qual les intervencions de naturalització i

pacificació de l'espai s'efectuen, són per mitigar i adaptar-se d'alguna manera el

canvi climàtic, en concret a les conseqüències d'aquest.

O almenys aquesta és la forma de presentar les intervencions a l'espai urbà a l'hora

de ser portades a cap. La realitat és que, avui en dia, als nuclis urbans i zones

metropolitanes la re-modelització del entorn urbà és la protagonista a les agendes

polítiques. Aquest estudi estarà basat en els efectes i experiències que han tingut

els veïns del Passeig de Sant Joan amb relació a les intervencions de l'espai.

Les ciutats són el motor del creixement econòmic global, alhora cada cop agafen

més protagonisme en ser de les principals fonts d'emissions de gasos d'efecte

hivernacle, competint amb l'agricultura. L'augment de la temperatura en les zones

urbanes comparada amb les zones rurals és cada cop més gran, denotant el cada

cop més rellevant impacte de la urbanització en el canvi climàtic.(Kalnay&Cai,

2003).

Aquest rol que han pres les ciutats, de principals productores de gasos d'efecte

hivernacle, han portat a les ciutats a adaptar-se i alhora mitigar aquests mateixos

efectes nocius.
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L'evolució de l'urbanisme a Barcelona

Per poder comprendre el nostre objecte d'estudi amb claredat , ens fa falta situar-lo

contextualment. És a dir per analitzar els efectes de la re-modelització al passeig de

Sant Joan, hem prèviament comprendre l'evolució de la ciutat de Barcelona.

Barcelona és referent i exemple en l'àmbit europeu i mundial. Es considera un

exemple d'èxit urbanístic, econòmic i social. Adquirint diversos reconeixements de

diferents institucions que es veuen justificats per la capacitat d'atracció en l'àmbit

empresarial i la millora substancial d'infraestructures i espais públics.

Aquesta evolució es pot veure representada amb la comparació de xifres en l'àmbit

turístic a la ciutat de Barcelona. Segons l'anuari estadístic de la ciutat de Barcelona

(2021) l'any 2004 el nombre de turistes que van visitar Barcelona va ser de 4,5

Milions, el que va suposar un increment del 165% respecte a principis dels anys

noranta on eren "només" 1,7 milions. Encara més impactant si prenem les darreres

xifres abans de la pandèmia, l'any 2019, on la xifra va arribar als 9,5 milions

aproximadament.

L'evolució de l'urbanisme a Barcelona, que posteriorment va ser nombrada "Model

Barcelona", la podem agrupar en quatre grans etapes.

1979-1986

Aquest període inclou des de les primeres eleccions democràtiques fins a la

denominació de Barcelona com a seu dels Jocs Olímpics. Es destaca, a escala

administrativa, la descentralització del poder local. Amb la creació de deu districtes

diferents del municipi de Barcelona. D'aquesta forma es pretén apropar

l'administració a la ciutadania, poden formular així polítiques municipals de forma

més efectiva en els barris perifèrics.

Amb caiguda del règim franquista, la municipalitat va començar a invertir en nous

espais verds després de dècades de deixadesa, sobretot en els barris més

marginals .(Anguelovski, 2012, Casellas 2006)
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1986-1992

Durant aquest període s'estableixen les preparacions pels jocs olímpics, això va

implicar un canvi d'escala a nivell urbanístic. A Barcelona es van establir 6 objectius

per la transformació de la ciutat:

1. La renovació del centre històric de la ciutat(Ciutat vella i Eixample).

2. La millora dels barris perifèrics.

3. Obertura de la ciutat al mar.

4. La construcció de la infraestructura necessària pels jocs olímpics.

5. La creació d'àrees de nova centralitat per atraure activitat econòmica

6. Millora de les xarxes de comunicació viària i telemàtiques.

És en aquest termini quan s'implementa el conegut model de participació a

Barcelona publico-privat. Això farà que progressivament el sector privat començarà

a influir en el disseny de propostes urbanístiques de l'Ajuntament. (Casellas, 2006).

Amb l'arribada dels jocs olímpics aquestes intervencions es van tornar a intensificar i

posar a l'ordre del dia, durant aquest període les remodelacions i pacificacions de

l'espai van començar a perdre el suport popular, neix la sensació que aquests canvis

només eren canvis estètics per fomentar el turisme. (Anguelovski 2012, Montaner,

2012, Saurí et al 2009).
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1992-1997

Aquest període està constituït per la crisi post olímpica. Encara que l'administració

local va valorar positivament el resultat dels Jocs Olímpics en termes

d'infraestructura creada i projecció internacional de Barcelona, la ciutat es va veure

abocada a una desacceleració econòmica, que va afectar particularment a la

indústria del turisme. (Casellas,2003)

En aquest període és potència l'aposta municipal pel desenvolupament econòmic,

destacant la necessitat de crear i millorar noves infraestructures tecnològiques. Tant

en els sectors com en els sectors privats. Tanmateix, s'intensifica la voluntat de

l'administració d'actuar a escala metropolitana. (Casellas, 2006)

1997-2006

En aquesta etapa, s'implementa la carta municipal de Barcelona que dóna un règim

jurídic especial a la ciutat. A nivell urbanístic, és en aquesta etapa quan es consolida

el "Model Barcelona" en especial la inversió privada en la transformació urbana de la

ciutat. Aquestes participacions privades-públiques s'hi intensifiquen i es materialitzen

en macro projectes com la creació de noves xarxes de trens d'alta velocitat i

l'expansió de l'aeroport prop del riu Llobregat.(Casellas,2006)

Avui dia podem trobar el projecte "superilles" amb l'objectiu de reduir l'espai del

vehicle a la ciutat i crear nous corredors i eixos verds. La intervenció al Passeig de

Sant Joan forma part d'aquest projecte, ha sigut un dels primers eixos verds en ser

creats, finalitzant les obres l'any 2015. (Anguelovski, 2012)
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Evolució del Passeig Sant Joan, Ubicació del estudi

El treball parteix amb la voluntat d'esbrinar si les intervencions i modificacions del

barri del passeig de Sant Joan han tingut un efecte positiu o negatiu en el veïnat,

més enllà de l'impacte econòmic positiu i millora de marca turística. Dit d'una altra

forma és un estudi que tracta la connexió entre el neoliberalisme i les polítiques

ambientals.

Abans de cercar les respostes, parteixo amb la hipòtesi que els efectes que han

tingut en la ciutadania no han anat lligats amb els possibles efectes econòmics

positius. No sense cap motiu, en analitzar la intervenció del Passeig, podem

observar que les remodelacions es van gestionar "de dalt a baix" ho podem

concloure en analitzar les diferents entrevistes que va realitzar Anguelovski, (2021)

a membres de l'associació de veïns del Passeig de Sant Joan directament afirmaven

que no tenien ni vot ni veu en la intervenció del barri.És a dir la intervenció física, va

ser principalment impulsada amb una visió corporativa, deixant de banda les

propostes de les comunitats veïnals.

Es va optar finalment pel model de Bulevard en comptes del model Rambla. El

model rambla va ser identificat com el model ideal de corredor verd per l'agència

d'Ecologia Urbana de Barcelona; tanmateix, els representants veïnals van preferir el

model rambla que aporta més espais verds on socialitzar i realitzar actes

comunitaris. Encara així es va optar pel model Bulevard beneficiant al conjunt

comercial de la zona (Anguelovski 2021).

El Passeig de Sant Joan va ser remodelat entre el 2010 i el 2015. Entre les diferents

intervencions podem trobar l'ampliació del conjunt de voreres que passen de ser de

12 metres a 17 metres, la reducció de l'espai pels vehicles privats, incorporació de

parcs, zones de descans i reforç de l'espai verd introduint vegetació local.

(Anguelovski, I., & Connolly,J.J.T.,2021).
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En l'actualitat el Passeig de Sant Joan ha sigut denominat el segon millor carrer per

viure per la redacció de Time Out i és internacionalment conegut com una destinació

'foodie' de referència. Aquest reconeixement de destinació 'foodie' no és només un

reconeixement extern si no que també és una postura que les administracions locals

promouen activament.

L'any 2017 el Passeig de Sant Joan comptava amb 47 establiments de restauració

dels quals 32 operen amb terrasses al mateix Passeig. D'aquests 47 establiments

només 8 han operat durant 10 o més al Passeig de Sant Joan. (Giraldo Malca, X

2017)

Aquesta informació ens és d'especial rellevància, ja que determina que el barri ha

patit un ràpid canvi físic i espacial. Els canvis anomenats anteriorment els hi

prestarem especial atenció, ja que com és veurà en les següents entrevistes

aquests factors podrien afectar directament al barri en diversos aspectes com, la

comunitat de barri, el moviment de persones dintre d'aquest, el cost de vida a la

zona entre d'altres.
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La natura com a mercaderia

Les relacions entre neoliberalisme, canvi climàtic i polítiques ambientals només han

començat a desenvolupar-se en l'àmbit acadèmic recentment, un dels referents a

l'hora d'investigar les diferents tipologies de neoliberalisme en la natura ha sigut

Bakker.

Bakker analitza en diferents articles acadèmics les relacions

neoliberalisme-polítiques ambientals-canvi climàtic, una de les aportacions que vull

recollir i crec que pot ser útil a l'hora de realitzar la investigació és la seva anàlisi on

classifica les diferents tipologies de neoliberalisme en aplicar-se a la natura. La

neoliberalització es mostra amb diferents estratègies depenent de l'objecte on

s'aplica. (Bakker, 2010)

Sovint és utilitzat el terme neoliberalització, però pocs cops realment es descriu el

que implica el procés en el cas concret. A les taules adjuntes (Taula 1) podem

observar les distintes classificacions que l'autora fa. Considero adient tenir una visió

més ampla de les diferents estratègies que adopta el neoliberalisme en la ciutat

(com per exemple la gestió de l'aigua) i en l'àmbit global.

En aquest cas, la remodelació del Passeig de Sant Joan l'interpreto com una forma

d'eco-turisme, les visites i l'acollida de turisme s'ha disparat des de les

remodelacions i el preu dels immobles ha augmentat en afegir-se la valoració de

"zona verda". (Anguelovski, I., & Connolly, J.J.T. ,2021).
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Metodologia

Aproximació sòcio-espacial

En aquest apartat m'agradaria deixar clar que aquest estudi es farà des d'una

aproximació teòrica sòcio-espacial. Aquesta és una aproximació teòrica que té arrels

Lefebvrianes en l'àmbit dels estudis urbans. Aquesta postura es diferencia a les

postures urbanistes prèvies, on només se centraven en l'àmbit de l'espai com un

contenidor d'activitats socials (Gottdiener, M., Hutchison, R., & Ryan, M.T.,2015).

Aquesta postura pel nostre treball és una postura limitada , ens interessa extreure

de l'espai no només activitats que es donen sinó també les relacions socials que es

formen en els espais, l'efecte que tenen en la sociabilitat de la vida quotidiana

Una de les característiques que ens aporta aquesta perspectiva és la

bidireccionalitat entre la gent i l'espai. De la mateixa manera que els individus actuen

segons factors socials a l'espai donat, aquests mateixos individus poden alterar

l'espai segons les seves pròpies necessitats. Per exemple si l'Ajuntament de

Barcelona decideix transformar un solar en una pista d'skate el tipus d'activitat i

interaccions en aquell espai canviaran. Alhora si existeix una comunitat activa

d'skaters, alteraran l'espai per transformar-lo en una pista com passa amb les

rampes del MACBA.

Aquesta perspectiva està desenvolupada al voltant de la vida quotidiana en l'entorn

contemporani urbà, emfatitzant les interaccions entre la societat i l'espai. Això és de

gran interès per la investigació, des d'aquesta aproximació podem observar com les

intervencions a l'espai han afectat al conjunt de veïns del Passeig de Sant Joan i les

seves relacions. Alhora si aquests han modificat o transformat la zona per cobrir les

seves necessitats i desitjos.
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Entrevistes i Etnografia

Les diferents entrevistes s’han efectuat partint d'un mostreig tipològic on s'intenta

cobrir diferents perfils de persona. Els perfils topològics que ens interessen són:

residents al barri que portin una estada considerable vivint i residents al barri que

s’hagin traslladat en els últims anys.

S’ha fet una distinció entre les diferents zones del passeig. Doncs prèviament a la

interacció amb el camp de treball es va concloure que el Passeig de Sant Joan està

dividit clarament entre les zones "Alta" (Diagonal a Travessera de Gràcia) i "Baixa"

(Arc de triomf a Diagonal).

Existeixen diferents associacions veïnals segons el tram del Passeig de Sant Joan.

La zona de dalt compta amb una associació de veïns i amics específica pel Passeig

de Sant Joan, la zona de baix en contraposició, es representa en dues

organitzacions veïnals, l'associació de veïns de la dreta de l'Eixample i l'associació

de veïns de Fort Pienc.

No només es diferencien aquestes dues parts en termes d'associacions i

organitzacions de barri, sinó que les intervencions a la zona urbana del Passeig de

Sant Joan han sigut dividides en aquestes seccions. Aquestes intervencions han

sigut (o seran) en diferents espais temporals cosa que afecta directament a un

desenvolupament diferent entre les dues zones.

Per complementar, l’estudi compta amb una anàlisi etnogràfica de la zona urbana

del Passeig de Sant Joan. Amb la intenció d'analitzar les relacions socials que es

formen en els espais i l'ús que se li dona als espais públics i privats del Passeig de

Sant Joan.
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Model Entrevista

La entrevista efectuada als diferents veïns del Passeig de Sant Joan es una entrevista

Semi-estructurada, seguint el següent guió de l’entrevista però adaptant-la als diferents

entrevistats i segons flueix la conversa(Ordre de preguntes, Altres experiències..)

Percepció de la salut

● Durant els darrers anys has percebut, personalment, els efectes de la

contaminació en tu mateix o en algun relatiu?

● Diries que en termes de contaminació sonora la situació a millorat o empitjorat?

● Existeix algun període on aquesta hagi sigut particularment alta/baixa?

Pertinença

● En l'àmbit local hi participa en alguna activitat comunitària?

● Has trobat cap canvi en el tipus de persona que viu al barri? Has notat moviment

entre persones que entren a viure al barri o que se'n van cap a altre?

● Recentment la famosa revista Times Out va catalogar el Passeig de Sant Joan

com el segon millor carrer per viure-hi del món. Que té vostè a dir respecte aquesta

afirmació?

Econòmica

● Parlant estrictament del barri (Passeig Sant Joan) quin tipus de servei o productes

consumeix? Necessites desplaçar-te per tal d'adquirir un servei o producte de la vida

quotidiana?

● En la teva pròpia experiència o del teu entorn s'ha encarit o abaratit la vida al barri?

● Que es el que més valores dels serveis locals i de l'oferta comercial local?

Socialització

● Al teu temps lliure, en quina mesura realitza activitats al barri? Podries descriure

aquestes activitats i l'entorn on es situen?

● Podries descriure la teva relació amb els veïns de la zona?

● Al teu barri on creus que socialitza la gent? Perquè? On socialitza vostè al seu barri?

13



Anàlisis

Per tal de analitzar els resultats s’han transcrit les entrevistes i s’han analitzat partint

de les quatre categories inicials que es van proposar inicialment: Percepció de la

salut, Pertinença , Socialització i Economia.

Dintre d’aquestes categories podem trobar diversos codis dintre de les entrevistes

als quals se’ls ha atorgat diferents colors per tal de diferenciar els codis en la

mateixa entrevista.

Percepció salut: -Soroll –Calma -Contaminació Aire/Aigua -Bona Qualitat Aire/Aigua

Pertinença: –Tracte veïns -No relació veïns -Moviment al barri

Socialització: -Espai Públic -Espai Privat -Desplaçaments

Econòmica: -Encariment –Acessible
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Resultats

Percepció de la salut

Generalment trobem un discurs predominant en el que respecta al veïnat de la zona.

Bona part de les entrevistes el soroll que es pateix a la zona ocupa una bona part

del discurs dels veïns. Menciona Antonio:

“Sí, últimamente están en obras y no paran y... Hablando con los vecinos. También me han
dicho que no hace mucho estuvieron de obras, que en el paseo también y que el sonido era
impresionante. También en hora pico en las que están todos los coches”

Afirmacions similars es reiteren al llarg de l’entrevista amb Antonio, que arriba a

qualificar el soroll de la zona com la pitjor característica del barri. En aquesta

entrevista en particular també es menciona la qualitat del aigua, on a l’entrevistat li

genera problemes de salut.

“El agua de vez en cuando me parece que tiene mucha cal y noto como un problema en mi

piel.”

El tema del soroll també es una queixa recorrent en la resta dels veïns entrevistats,

Maribel, que porta més de cinquanta anys vivent al Passeig ens aporta la seva

experiència amb el soroll i com s’ha adaptat en aquest.

“Bueno emm ara jo jo crec que empitjorat perquè ja dic ara hi han bueno, en aquest moment
veus al carrer, però és que un no normalment, hi ha caravana tot el dia al carrer València, el
passeig de sant joan i te menús tràfic, eh vull dir, sempre ha sigut un carrer de poc tràfic.”
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Aquí l’entrevistada ens aporta una dada molt important i es que el transit es desvia

del Passeig de Sant Joan als carrers paral·lels d’entrada i sortida, en aquest cas la

veïna viu en el bloc que toca Passeig de Sant Joan i C/Valencia. Ens comenta la

diferencia entre el Passeig i els carrers propers.

Aquest soroll s’ha intensificat d’una forta manera en l'última dècada. La veïna per tal

d’adaptar-se ens comenta la seva estratègia d’adaptació.

“Clar abans no notava tant, tant tant soroll ara a casa clar que jo tenim doble vidre. Si no...
ja, estem tranquils, eh?”

Les constants obres al Passeig de Sant Joan i l’augment de trànsit als carrers

contingents han fet que l'última dècada hagi sigut complicada pels veïns en termes

de soroll.

“Hmm bueno, hem tingut molt soroll mentre ja van fer les obres del Passeig de Sant Joan i
pensa que després de fer-ho no sé què va passar, que que van buscar aquí, que va va
haver una màquina aquí al mig tot el dia taladrant, eh bueno ni amb doble vidre eh? Senties
el [Cotocloc cotocloc]”

Aquesta visió també es compartida per Monica veïna propera de Maribel que viu al

Passeig de Sant Joan amb València.

“S'ha recollit un increment en altres vies com és el carrer València, com és el carrer Aragó,
com és la Gran Via, eh, és a dir, potser uns carrers, s'han pacificat, són més tranquils, però
d'altres estan recollint més nombre de...[En comptes de passar pel Passeig passen per
aqui?] Sí exacte.”

Aquestes afirmacions les he pogut comprovar jo personalment, fent etnografia del

mateix Passeig de Sant Joan una de les coses que hem va sorprendre es la poca

presencia del soroll tot i estat òbviament en contacte amb les vies. De la mateixa
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forma en certs carrers paral·lels es notava un soroll molt present i intens. Fins hi tot

a les mateixes entrevistes hi ha hagut certa dificultat per comunicar-nos.

S’ha de mencionar també el cas del jove nouvingut al barri, Carles no ha patit

aquesta classe de problemes, en una zona que dona a un carrer diferent.

“Bua, Bueno, es que també el meu pis dona el seu interior. O sigui tampoc em m’entero
gaire, però quan noto soroll, que també suposo que es normal ,no?”

“Que vingui del carrer, que vingui dels cotxes que vingui de la gent que va pel carrer i tal, no.
No me’n trobo gaire, no.”

En l’aspecte de contaminació del aire no s’ha trobat cap percepció de mala qualitat

d'aquest. Quan he portat el tema a l’entrevista tots coincideixen en que la qualitat de

l’aire hauria de ser dolenta però que no han percebut res. Tots coincideixen que la

zona es verda i que això ajuda.

Encara així l’espai que ha ocupat la preocupació del estat de l’aire a sigut mínim en

totes les entrevistes. Al veïnat encara que és conscient, no es un afer que tingui

prioritat a les seves preocupacions.

17



Pertinença

En aspectes de pertinença al barri trobem el que seria una baixa implicació al barri

en les activitats veïnals, la majoria de veïns no participen en associacions veïnals o

ni tan sols tenen consciencia d’aquesta. A excepció de Monica que es membre de la

associació de veïns, aquesta mateixa ens menciona els problemes del barri en

aquest àmbit.

“Jo, per exemple, sóc de l'associació de veïns costa que que la gent s'impliqui en el barri
perquè és un barri de la seva època del 1800 benestant i que... la gent doncs marxa bastant
el cap de setmana.”

“[...] és un barri tranquil, viu bastant de portes endins, també s’ha de dir.”

Per la resta d’entrevistats els dos joves ni tenen en consideració les diverses

activitats comunitàries o implicació en aquestes, més enllà de les festes que

s'organitzen anualment.

El perfil que menciona Monica de veí “poc implicat en el barri” el trobem en el cas de

Maribel que porta més de 50 anys en el barri.

“Hmm no no i no hi participo i em sap greu,eh? Però hi han hi han reunions de l'ajuntament
que a vegades hi tinc anar i després mira se'm passa.”

“..Bueno, moltes paradetes i coses i sempre anem a veure-ho. Això sí, per participar quan hi
han coses. Sí, però m'agradaria més, participar amb l'ajuntament, però no, no he anat a les
reunions.”

Altres factors que afecten al sentit de pertinença al barri , considerant la pertinença

al barri com les relacions que s’estableixen en els veïns de la zona i implicació en

aquesta, ha sigut el constant moviment al barri de persones que entren i surten de la

zona. Aquest es el cas tant d’Antonio com de Carles nouvinguts a la zona.
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Podem descriure tres grans grups de persones que viuen al Passeig de Sant Joan:

Persones grans que viuen des de fa dècades, Adults joves d’altres països amb

renda superior com França i Alemanya al barri i per últim persones que estan de pas

majoritàriament turistes.

Antonio ens relata els tipus de persona que hi viuen al barri.

“De hecho, la mayoría de las personas que conozco de aquí de del paseo de esta zona,
arco del triunfo, y todo esto son más que todo, personas mayores que tienen toda su vida
aquí. De resto, todos los jóvenes son alquilados que vienen de otros lugares o de otros
países.”

Aquesta experiència també ens al relata Carles al parlar dels seus veïns

“No, si si.. jo noto.. respecte més la formació que tenia i pel que he anat veient hem dona la
sensació que està venint molta gent.”

“Tampoc és molta novetat però.. molta gent de moltes cultures i moltes diferents.Que abans
sempre hi havia hi havia el barri com a molt català. I ara cada vegada ja fa...Anys ja fa
temps que....gent bueno gent de molt. D'arreu. fa 3 mesos que al mateix bloc tinc, tinc gent
anglesa tinc alemanys tinc. Alguns sud americans hi ha una mica de tot.”

Aquest últim grup té un efecte directe en el barri doncs és el que més beneficis

econòmics aporta, alguns d’aquests efectes els podem trobar en el relat de Monica.

“No ara el que ha passat darrerament és que com ha incrementat el nombre de terrasses, a
vegades les... voreres queden petites per quan es vol passejar, eh?”

“Una anècdota que et puc dir, doncs és els diumenges al matí que els estrangers estan més
acostumats a fer un brunch per, per exemple, doncs hi han cues en els locals que ofereixen
brunch, però cues cues... de d'aquest turistes no?”

Aquests efectes els he pogut comprovar personalment en el treball etnogràfic, als

diferents punts de reunió i socialització he pogut escoltar diverses converses en

Francès de persones que tenen una família i els fills jugant als parcs infantils

completament integrats fent vida quotidiana. El tema de les s’ha pogut veure
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clarament que són les entitats que més ocupen la via pública, fins arribar el punt de

fusionar-se amb bancs públics menjant-se l'espai. Resultat directe de l’ús de al via

publica en favor del turisme deixant de banda les possibles necessitats del veïnat.

Aquesta última afirmació la podem correspondre directament amb el marc teòric on

Aguelovski (2021) a partir de diverses entrevistes sobre el procés de decisió de fer

la reforma del Passeig de Sant Joan va ser directament presa per la xarxa comercial

local optant pel model Bulevard per tal d’afavorir el comerç.
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Socialització

Per l’apartat de socialització l’estudi s’ha centrat en avaluar les zones i activitats de

socialització del veïnat del Passeig de Sant Joan. Partint de que la zona està

principalment enfocada al comerç en forma de restauració i turisme l’estudi cerca

esbrinar com es realitzen aquestes relacions socials i on és realitzen. D’aquesta

forma poder analitzar l'impacte de les reformes del Passeig de Sant Joan en el

veïnat.

Tant les entrevistes com la etnografía coincideixen en que l’oferta d’activitats del

Passeig de Sant Joan en termes de socialització queda de forma majoritària en

mans dels espais privats.

En els dos entrevistats joves trobem que a banda de sortir a córrer o passejar no

realitzen cap activitat al barri que sigui en l’espai públic, un espai on no s'hagi de

consumir. En el cas del Carles trobem l’ús principal de les famoses terrasses de bar

i restaurants, en el cas d’Antonio el tema terrasses i restaurants també és present

però ens aporta tota la secció del món “Otaku” al barri on es socialitza a tendes de

rol, còmics, manga i videojocs.

Carles

“Supermercats I després tots els bars de la zona de passeig de Sant Joan que allà es bona
zona, restaurants, bars..”

“Vale, parlaria si fa falta ,el gimnàs que el consumeixo, bueno mensualment..”

“Aixins pel l'aire lliure però, el que faig es anar a bar i restaurants amb els amics o sortir a
córrer.”

“Bueno, no, sí, sí que hi has fan moltes coses allà sempre hi ha gent que balla gent que
canta gent que fa skate hi fan de tot. També a la zona d’una mica més amunt esta tota la
zona diguem Otaku.”

“Que se que la gent que li agrada el rotllo molts es reuneixen per allà a fer coses
relacionades amb el manga i les seves.. Coses?”
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Antonio

“Qué trota o que hace yoga o qué hace algún tipo de ejercicio en la calle..”

“.El tiempo de explorar que hay por aquí y por allá tiene muchas tiendas. No sé si cuenta
como actividad de...”

“..De la zona ir a estos eventos de anime que hacen de vez en cuando con las tiendas que
están por aquí, de manga y de cómic, algo de lo que estoy participante activo con mis
amigos y familiares.”

“Como producto consumirlos, los locales de comida que están por aquí cerca hay locales de
batidos, comida China. Hay comida venezolana es la de mi país, están todos por aquí cerca
y ahora que está todo consumirlos todos también, no sé si cuenta como productos o te
comenté, están los las tiendas de manga y de videojuegos..Son algo que consumo mucho
del paseo, paseo mucho con mis amigos, incluso.”

El cas de Monica i Maribel que porten dècades a la zona, encara que no fan ús de

les terrasses de la zona comparteixen el mateix relat quan parlen dels seus familiars

joves, aquests fan molt d'ús de les terrasses de bars i restaurants. Tant Maribel com

Monica ens relaten que les seves socialitzacions al barri passen per les botigues i el

mercat principalment. A part de fer ús de bancs i passejar l’espai públic que utilitzen

queda molt en segon pla. Extracte de l’entrevista a Maribel.

“[..] Socialitzar pues a les botigues..Podria dir, com que fa tanta tants anys que ens
coneixem, pues sempre parlem de quan amb on vas de vacances aquest any tenim. No sé
sempre podem..Anem fent amistat.”

En el treball etnogràfic he pogut observar amb molta claredat els molts usos que se

li donen a la via pública en un espai certament reduït. Uns dels espais on més

socialitza la gent sense consumir són els parcs infantils ubicats al llarg del passeig

on pares i mares es reuneixen mentre els seus fills juguen. He tingut l’oportunitat de

fer una sessió d’etnografia a Plaça Tetuan. Aquesta sessió va resultar molt

reveladora doncs és una plaça que cobreix moltes funcions en un espai relativament

petit.

Aquesta mateixa plaça la comparteixen skaters, famílies amb nens petits, parelles,

persones sensesostre, corredors, bicis de pas i persones passejant gossos. Aquí és
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quan m’agradaria mencionar les relacions sòcio-espacials mencionades prèviament

al marc teòric on ens aporta la bidireccionalitat espai-gent on l’espai modifica i

regula les relacions socials donades i alhora aquesta gent modifica el mateix espai

social segons les relacions socials que se li hagin atorgat. (Gottdiener, M.,

Hutchison, R., & Ryan, M.T.,2015).

Un exemple clar d’això ha sigut la relativament petita zona verda de Plaça Tetuan.

Aquesta zona de gespa té la funció de separar la plaça amb les vies de cotxe per

deixar un espai entre les dues. És una zona on clarament s’hi indica que no es pot

trepitjar la gespa, separada del interior de la plaça amb una barrera física en forma

de tanca. En aquesta zona gairebé tothom que entrava a la plaça amb un gos el

deslligava i el deixava pul·lular per la zona verda o per jugar amb ell llençant-li una

pilota. Aquest ús es una transformació de la zona que els usuaris han d'efectuar per

tal de satisfer les seves necessitats.

Un aspecte que no havia pogut observar durant l’etnografia és que els entrevistats

valoren molt positivament el poder desplaçar-se amb facilitat a partir de transport

públic, privat o caminant. Les entrevistes tenen un gran contingut de converses

sobre els desplaçaments que fan i ho valoren molt positivament, aquesta podria ser

una altre estratègia del veïnat per satisfer les necessitats que li manquen al barri.
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Econòmica

Aquest apartat està dedicat a la pregunta de com han afectat les remodelacions a la

vessant econòmica per veure en la seva pròpia experiència si el cost de vida s’ha

elevat en el barri.

Aquesta informació només podia ser extreta a partir de les entrevistes i el resultat

s’ha decantat totalment cap a la conclusió de que la vida al barri s’ha encarit. Encara

que es una zona cara, el preu de l’habitatge s’ha disparat exponencialment causa

directe del turisme i del moviment del barri

Es pot resumir la situació de l’habitatge a partir del següent testimoni per part de

Monica:

“És una bona pregunta, crec que que sempre ha estat car, però ara és desorbitat.”

“Que crec que és desorbitat Se te'n van molt ràpidament a partir de 350.000€ 400.000€
500.000€, és a dir. No és fàcil per algú que no té un estalvis poder comprar una vivenda i els
lloguers tampoc és que hagin baixat.”
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Conclusions

Després de veure els resultats del treball, es pot confirmar que les reformes

efectuades en el Passeig de Sant Joan han sigut unes mesures s’han realitzat des

de una perspectiva completament neoliberal. La generosa ampliació de les voreres

ha resultat en una cessió de l'espai públic al conjunt del comerç local fins a arribar al

punt on la vorera es queda petita pel vianant, anul·lant el propòsit inicial de fer més

habitable la zona.

La reducció de les vies i naturalització del Passeig de Sant Joan ha tingut un

impacte positiu en el tram principal, però ha mancat planificació a una escala major

doncs mateixes zones del Passeig de Sant Joan que estan a tocar amb els carrers

d’entrada i sortida han patit una gran escalada de contaminació acústica ,

ocasionada per les mateixes obres del Passeig de Sant Joan i per l’embossament

de les vies d’entrada i sortida.

Aquestes reformes han suposat una neoliberalització dels espais del barri, afectant

de forma negativa a les possibilitats de socialització del veïnat sense tenir l’obligació

de consumir, la gran part de la vida social del barri passa per l’espai privat. El barri

té una forta mancança d’activitats en espais públics i accessibles, al barri li manquen

espais com els centres cívics , com la resta de zones de Barcelona disposen.

Finalment les intervencions al Passeig de Sant Joan han provocat un augment del

preu de l’habitatge, dificultant l’entrada de nous veïns i l’expulsió d'aquells que no es

poden permetre el lloguer.
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Taula 1
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Fitxes Etnografia

Etnografia Arc de triomf-Tetuan

DATA: 28/4/2022 LLOC: Arc de Triomf- Tutan        OBSERVADOR: David Navarro i Gomez

Hora Descripció Comentaris / Interpretació

17:45
Baixo de l'estació d'arc de triomf amb la intenció de
pujar fins plaça tetuan. Es un dia assoleiat existeix un
gran flux de gent al carrer tant a terrasses com asseguts
als espais públics. Decideixo dedicar una estona a
simplement passejar.

Es el primer cop que vinc amb mirada
sociologica, tampoc conec gaire la zona
així que deixideixo passejar en comptes
de ser estàtic prenent notes. La Intenció
es trobar punts d'interès on centrarme.

18:05

Després de passejar durant 15 min Arc-Tetuan tinc molt
més ubicat la zona d'estudi. En aquest petit tomb he
trobat diverses coses a destacar. Primerament després
de llegir sobre les intervencions es pot ubicar el tram
exacte on la vorera s'ha expandit esta marcat amb un
diferent disseny de rajoles al terra(foto). La zona per a
vehicles privats i públics la comprenc de molt millor
forma com funciona, la puc ubicar millor que mirantme
els dissenys.Només dos carrils per vehicles motoritzats
en cada direcció, un carril BUS i altre estandar. Al centre
un carril bici en cada direcció, que es compartit per
bicis i patinets elèctrics majoritàriament.

Diferents elements que no era conscient de que
existeixen en aquest tram han sigut dos parcs infantils
un a cada carrer integrats a l'expansió de la vorera ,
cosa que es complementa amb l'existència de dues
escoles de bressol a la zona. També he trobat al final
del carril bici una mena de màquina que compta les
bicis que han passat per allà , amb un objectiu de que
passin X bicis fins a final d'any. Alguna iniciativa del
ajunta que no entenc gaire.

També en aquesta zona s'ubica molta gent geek i friki
un carrer dedicat a els jocs de rol manga i comics. Gent
amb vestimenta que o reflecteix i fins i tot fent cosplay.

Decideixo després de la primera
passejada que dividir el tram baix del
passeig de sant joan en 3 zones , per
centrar-me en diferents dies , comparar i
dividir-me la feina. Les zones: Arc-Tetuan,
Tetuan , Tetuan-Diagonal. Altre canvi a la
meva metodologia que inicialment
planteja , era apuntar cada 5 minuts
alguna observació breu, descarto aquesta
idea i faré "jottings" quan estigui
movent-me per escriure en diferents
intervals de temps , molt més llargs i un
vil estigui estàtic fer totes les anotacions
corresponents en aquella franja de
temps. Intervals més grans anotacions
més grans.

Venia amb l'expectativa de trobar-me
amb una zona totalment centrada en l'oci
i molt més turistificada, no ha sigut així.
Dia de la setmana? Cambiara a la nit?
Moltes famílies i nens petits és perquè
surten ara de l'escola? Hi ha presència de
restauració però no tant invasiva com
imaginava. Potser és en aquest tram en
concret?

Hem dono compte de que estic MOLTA
estona escrivint a l'hora de reflexionar
sobre les observacions , el temps entre
anotacions serà més gran del que
pensava , fins i tot allargar-se un cop
arribi a casa.

M'he dedicat a fer un altre tomb per la zona, ara que és
una mica més tard, considerablement començo a
escoltar més converses en anglès que en català que

Decideixo què hem quedaré fins nit per
poder comparar l'ambient de tarda
solejada amb la vida nocturna.
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19:00

almenys en l'experiència que he tingut. Un artista de
carrer va començar a tocar a la zona on prèviament
escribia, el moviment no ha deixat de intensificarse
però ara hi han menys nenes petits i menys families. He
pogut observar que en el carril bici hi han moltes
bicicletes de bicing i similars, poques pròpies. Sobretot
molt patinet elèctric en aquell carril. Una cosa que
m'ha cridat l'atenció es que en certs punts l'espai que
es dedicat a la restauració en forma de terrassa es
mergeix amb l'espai que hauria de ser bancs públics ,
dedico una estona a poder fotografiar el moment.

En la zona i han diversos locals de restauració asiatica i
llocs de alimentació oriental, supermercats
especialitzats. Observant la zona observo que un
encarregat de la tenda comença a col·locar les deixalles
de cartró prop de la vorera, dedico una estona a fer
fotos. És cert que en aquesta zona hi han diversos
establiments relacionats amb orient , molts cartells de
les tendes estan també en xinès.

Aquesta zona recordo del marc teòric i
diverses lectures que era coneguda com
em barri xinès a barcelona i que van
intentar fer-los fora. Encara així tenen
presència.

20:00

Després de estar investigant les diverses zones de
l'espai públic , he pogut veure qui son i de quina forma
es fa ús d'aquestes zones verdes que no estan
ocupades per terraces de bar. Un segment que els hi fa
servir són població gran que es cansa de caminar i
descansa els bancs això ha sigut un fet recorrent durant
aquest temps. També he vist moltes persones
prèviament quan recollien als nens xerrant, en el
moment que surten de l'aula els pares amb els pares i
els nen corrents i fent coses de nens en aquestes
zones.

Un cas que m'ha cridat l'atenció ha sigut del que
entenc que son dos veïns sortint del mateix portal a
diferents temps i trobant-se a l'espai verd habilitat del
front del seu portal. Els dos han vingut amb alguna cosa
de beure , una fanta i una cantimplora amb te. Son
dues persones joves del sexe oposat i porten estona
xerrant als bancs. Hi he vist casos similars de persones
estant allà en altres zones xerrant sense consumir i en
diferents grups. En una tenda/local de rol les persones
sortien fora i socialitzaven, he pogut escoltar les seves
converses , comentaven la partida de rol mentres hi
havien altres dins , s'utilitzava l'espai com una extensió
del local. Un grupet d'amics.

Faig L'anotació mental de que pel siguent
cop que vingui hauria de tindre
apuntades una serie de coses en les que
me vull centrar. Hi han masses coses que
passen en el aquests carrers m'agradaria
centrarme en el més rellevant per l'estudi
i no divagar.

crec que hi han punts de recollida de
brossa especifica que passa pel carril
bus(per negocis?).No he vist cap
container en el tram del passeig, ni cap
als carrers paral·lels del passeig.

He decidit quedarme a sopar per veure el panorama a
la nit. Al sortir òbviament hi havia molt més gent a la
via pública. Les conglomeracions de gent son
principalment a les terraces de bars. La resta de

Esperava una quantitat més gran de
turistes , encara que n'he vist uns quants.
Hi ha considerablement més famílies de
les que esperava fent vida en aquests
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22:30

persones no fan ús dels espais públics , només passejen
per la via o mantenen breus converses pels carrers.
L'espai dels parcs infantils ara tenen la funció de refugi
per les persones sense sostre. Proliferen les persones
que passegen gossos a última hora del dia. al llarg del
dia hi han hagut una quantitat considerable de
persones passejant els gossos a última hora. Més
establiments començen a apropar cartons a la vora del
carril bus. Ja no queda ningú a part de les persones en
establiments, mig turistes mig el que sembla ser locals.

Començo a recollir per tornar a casa , ja que no vull
perdre l'ultim tren.

carrers. A última hora la zona sembla
bastant morta (Pot ser per el dia de la
setmana?). Crec que el següent tram que
vull observar te considerablement mes
restaurants foodie.

Vull recordar de preguntar a persones
que passegen gossos de fer-lis una
entrevista.Si porten gos i roba d'anar per
casa es que deuen de ser de la zona.

Síntesi de la sessió

Primera presa de contacte amb el Passeig de Sant Joan amb la intenció de fer etnografia, he pogut observar com

interactuen molts dels veïns locals, ja sigui en els parc infantils o en la vorera ampliada, es donen més casos amb el

temps primaveral. La principal font d’interacció social que he trobat a sigut en els parcs infantils encara que es

donen cassos que hi ha gent que hi queda en els bancs de la zona verda. A part obviament les terraces de bar són la

principal protagonista d’aquest tram del passeig, això si en menor mesura de la que m’esperava.

Diari Metodològic

Començo una mica saturat ja que tampoc sóc de la zona i no la conec suficient. Anava amb la intenció de fer notes

cada poc temps però no gaire després de començar entenc que no es viable. Decideixo dividir el tram baix en 3

seccions per fer l’etnografia i poder centrarme més en zones concretes. Pel tema de fer notes cada poc decideixo

anar alterant fer apunts i passejar i observar cada 30 minuts més o menys.
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Etnografia Plaça Tetuan

DATA: 4/5/2022 LLOC: Plaça tetuan OBSERVADOR:  David Navarro i Gomez

Hora Descripció Comentaris / Interpretació

18:00
Arribo a la plaça tetuan, volia dedicar li almenys una
observació dedicada en aquesta plaça, doncs hem
sembla una zona curiosa.Es al mateix temps una parc
amb funció de rotonda molt gran, els vehicles privats la
cerclen constantment mentre que els veïns la fan servir.

Mai havia estat més de 5 minuts en
aquesta plaça, crec que desde una
posició podré ser estàtic i veure l majoria
de la plaça , cosa que em permet fer
apunts de forma més continuada, cada
menys temps

18:10

Me fet un petit tomb i me instaurat a un banc de la plaça
, bona part de l'espai està ocupat per nens jugant a
futbol al ben mig d'aquesta a l'espai de ciment que es
troba al mig. Els bancs més propers queden relegats als
pares i mares que els vigilen de prop les diferents
famílies nens i adults interactuen entre si.

Desde fora només sembla que sigui una
rotonda gran i pic més pero dins està ple
de petits territoris amb funcions
específiques. Honestament no coneixia
aquesta plaça.

18:20
En un dels extrems de la plaça s'hi troba un parc infantil
per els nens més menuts dintre te diversos bancs on els
pares es vigilen encara més de prop els nens. Està ben
ple. Dues dones joves que estan xerrant s'acomiaden una
d'aquestes s'emporta 2 nens que jugaven a futbol l'altre
marxa sola en direcció contraria. Dues dones del que
entenc que son mares van xerrant dintre de la zona
infantil mentres que els seus nens petits jugant al
tobogan.

Les dues dones havien quedat allà encara
que una no estaba cuidant de ningú ,
acompanyava a la seva amiga mentres
estava amb els nens . Els bancs de les
zones infantils i no tan infantils carreguen
el pes de les relacions Mare-Mare.

18:30

Ara que els nens que jugaven a futbol han anat marxant
cap a casa. L'espai de ciment al centre de la plaça ha
sigut conquerit per un grupet d'skaters que practiquen
alguns trucs al ciment llis.

Els skaters ja hi eren abans però amb la
sortida dels nens jugant futbol , aquests
han adquirit més volum , s'han expandit
mes.

18:35

La plaça té uns quants bancs més amagats que desde
que sóc aquí han estat ocupats per dos tipus d'usuari
parelles joves acaronantse i sense sostre. Aquests espais
més amagadets semblen reservats per aquests perfils
d'usuari.

Diria que fins ara no he trobat cap turista
o almenys ningú que ho sembli.
Segurament hagin passat però no s'han
quedat

18:40

Començo a fixar i trobo turistes o similars que son a la
plaça, aquests no acostumen a quedarse gaire estona, la
rutina habitual pasa per fer-se una foto al monument del
mig de la plaça i continuar la seva ruta. Alguns paren
amb la bici per fer-se-la.

El turista mitja no para gaire estona a la
plaça, la majoria de converses que arribo
a escoltar son en català com a molt en
castellà.

18:45

Després dels 45 minuts que porto aquí puc confirmar
l'existència d'un pas de bicis/patins no oficial. Aquest
carril es respectat pels usuaris encara que no estigui
pròpiament senyalitzat. Té un rastre físic al terra del
continu pas dels vehicles.

Hi han moltíssims usuaris que passen a
gran velocitat per la plaça com a extensió
del carril bici/la seva ruta. sembla perillós
per la gran quantitat de nens petits a la
zona.

18:50

Ara el centre de la plaça es ocupat per dues famílies
jugant a la pilota i un home llançant li el frisbee a un
gosset. els nens petits li passen la pilota al pare i
viceversa. El pare de tant en tant fa una senyal amb la mà
per parar el joc i que passin les bicis.

M'angoixa una mica el pensament de que
la plaça està envoltada de cotxes i dins
d'aquesta un altre cop en voltada del
no-carril bici
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18:55

A part de les bicis els usuaris no estàtics del parc son els
que passegen gossos molts es dediquen a passar per
parc caminant amb calma. Altres deixen al gos mig
deslligat i el deixen jugar amb altres gossos a unes zones
verdes que serveixen per separar la carretera del parc

Passa bastant sovint que aquestes zones
verdes son habitades per gossos i els seus
amos. Aquesta zona no esta pensada
amb aquesta funció definitivament tota
l'estructura està pensada perquè no hi
entris. Falta de espai per jugar amb
gossos? (foto)

19:10
Comença a fer-se fosc i fa pinta que plourà el parc infantil
es va buidant. Les dues ultimes mares abandonen l'àrea
de joc infantil i s'emporten la canalla. deixant l'àrea de
joc infantil completament buida.

Em pregunto si l'abundància de nens
petits te a veure amb l'horari que he
escollit per fer les observacions , prenc
nota de que haig de vindre en caps de
setmana i altres horaris.

19:20

L'activitat a la plaça descendeix dràsticament ja no es
tant transitada. Dues persones entren al parc amb gossos
a diferent temps. el primer que fan es treure la corretja
als seus gossos. Aquests el primer que fan es anar a la
zona verda on fica que no entrin. els amos mantenen una
conversa i continuen passejant.

Entenc que es no es pot trepitjar la zona
aquesta verda per això de que hi han
valles i cartells que assenyalen no
trepitjar. Pero sembla ser que a tothom
se la bufa o he entes malament

19:30
Apareix un grup de persones(entenc que turistes) Amb
segways que abulten el carril no oficial de bici. La
quantitat de persones fent running ha augmentat
considerablement van de pas per la plaça pero com han
de creuar fan una petita pausa per agafar aire

Hi han nes runners segurament perquè és
més tard i han fet ja la seva jornada
laboral o classes etc.

19:40

Faig un tomb per la plaça i descobreixo un cartell que
indica que aquesta plaça és part d'una ruta en bicicleta,
desde una de les sortides/entrades es pot veure
clarament que la plaça es una extensió del carril bici
central del passeig de sant joan

No se fins a quin punt és gaire sa això de
que la plaça sigui compartida per nens
petits i tràfic de bicicletes i gossos una
mica caos tot.

19:50

Al centre de la plaça hi han assegudes diverses persones
un grup d'amics amb una gossa i a l'altre banda dos
sense sostre. Els amics del centre havien quedat allà per
la manera de rebres l'uns als altres , conversen i juguen
amb el gos de tant en tant

Segurament hagin escollit aquell espai
perquè és un espai on poden estar amb
el gos simultàniament.

20:00

En un banc proper al meu he pogut observar una parella
d'amics jugant al movil tots dos porten una estona jugant
junts. Es un joc online i van fent expressions amb un to
de veu alt comentant la partida.

Per la seva conversa puc deduir que estan
jugant junts a un lloc online.

20:10
Me trovo envoltat de gossos de totes mides i races puc
observar com diverses persones es troben enmig d'una
conversa incòmode causada per què els seus gossos
volen conèixer-se. no fan gaire per la conversa tots volen
tirar cap a la seva banda

Es un cas socialització no desitjada , pels
humans almenys pels gossos si que ho
sembla.

20:15 Comença a ploure una mica fet que fa que la plaça es
comenci a buidar els usuaris cerquen refugi a un altre
lloc. Sortida del camp.

hauria de marxar perquè no duc
paraigües, volia estar fins la nit però la
pluja m'ho farà impossible.
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Síntesi de la sessió

La plaça tetuan té diverses funcions recollides en un espai molt petit envoltat de cotxes. Es compartida per pares i

mares, nens petits skaters i gossos. Clar aquesta plaça és un espai que realment no està pensat per acollir tantes

funcions, però els usuaris la han fet seva. Especialment el cas dels veïns amb gossos es veu molt clar, que aquests no

tenen altres llocs per on deixar-los anar sense corretja i fan servir el poc jardinet que te la plaça perquè tombin

lliures. de la mateixa forma passa amb els nens jugant a futbol o els skaters. També es reforça la figura de la

socialització de pares i mares en els parcs infantils.

Diari Metodològic

Ara si, en aquesta observació que volia fer especificament de la plaça tetuan he pogut fer servir una metodologia en

la qual em sento més còmode, fent apunts cada 5-10 minuts. Considero que d’aquesta forma he pogut extreure

molt millor tota l’informació de la plaça.
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Etnografia Tetuan-Diagonal

DATA: 7/05/2022 LLOC: Tetuan-Gràcia OBSERVADOR:  David Navarro i Gómez

Hora Descripció Comentaris / Interpretació

18:30

Arribo al passeig a les 18:00 però dedico la primera
mitja hora a investigar el tram, mai havia estat abans.
Durant aquesta primera passejada he pogut veure
gran afluència de persones en moviment pel passeig
de tot rang d'edat, menys gossos que a les darreres
sessions això si. Fa un molt bon dia i es cap de
setmana. Encara que la via es definitivament
omplerta i tramitada l'espai de la vorera expandit
amb bancs i zona verda no esta gaire omplert,
utilitzen persones disperses. Això és directament
comparable amb l'espai privat en forma de terrassa
que és ben ple les terraces dels locals de restauració
son plenes , envara que les converses que he arribat
a escoltar han sigut principalment en estranger.

Vinc expressament al passeig en cap de
setmana per veure si les dinàmiques
canvien segons l'horari. La principal
diferencia que trobo es que la gent està
molt més dinàmica i menys estatica
(excepte locals i punts concrets) gran
moviment al passeig, el temps hi colabora
segur.

19:00

Torno a investigar i passejar pels carrers i destaco una
llarga cua per una petita gelateria que omple quasi el
carrer. Hem crida l'atenció la gran quantitat de
restaurants , i el seu énfasis en el brunch que
ofereixen els cartells abunden en publicitat d'aquesta
mena. Com a part de les remodelacions es poden
trobar dos parcs infantils em aquest
tram(tetuan-gracia) un a cada punta i en els dos
carrers paral·lels del passeig. Aquests porten
omplerts de canalla i famílies desde que he arribat,
tant els pares com els nens estan dintre del espai
delimitat no com en alguns llocs on els bancs per
pares tenen els bancs fora. Altre esdeveniment que
vull anotar es la diverses persones que s'han aturat
als maristes oer fer-ne una foto a l'edifici. Els locals
on es fa el brunch són completament plens de
turistes.

Per fer aquesta sessió d'etnografia haig de
fer espais més grans entre les observacions,
al agafar un tram gran del passeig no puc
permetre’m el luxe de estar estàtic en un
punt observant tot el que pasa.

19:30

Definitivament el nombre de locals de restauració és
molt més intens en aquest tram, els turistes encara
que sigui més tard continuen als locals de
restauració, alguns han marxat pero els locals
continuen plens s'hi incorporen altre classe de turista
o persones locals. Els que si que han marxat
definitivament són els nens petits dels parcs infantils
que han quedat completament buits en el transcurs
de 2 hores aproximadament. Ara so que comencen a
haver-hi més quantitat de gossos sent passejats per
la via , l'afluencia a disminuit considerablement
encara que les persones estàtiques segueixen sent
moltes i ha menys gent passejant. Mencionar que
l'ús de l'espai públic estatic pertany principalment a
persones grans descansant del passeig.

Parcs infantils tenen hora afluencia segons
quan surten de les classes. tinc la intenció
de quedar-me fins més tard per poder
comprovar el nivell d’afluencia que hi ha en
aquest sector del passeig de sant joan on es
veu que el sector de la restauració esta
clarament intensificat més que en l'altre.
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21:00

Són les 21:00 i després d’unes hores esperant per tal
de que es faci de nit començo a apreciar una
diferencia considerable en el tipus de persona que
habita pel passeig de sant joan. La principal
diferencia que he trobat ha sigut les vestimentes que
porta la gent en el passeig, en la seva gran majoria
les robes d’esport i casual queden eliminades i la
gent va una mica més arreglada. Els restaurant i els
bars estan plens de gom a gom, curiosament el nivell
de soroll no es tremendament alt per el nombre de
gent que hi ha a les terraces.

Un revelament remarcable que he pogut
concluir a partir de les diverses sessions
que he anat fent en el passeig de sant joan
és que, encara que el carrer és realment a
prop de la carretera principal i hi passen
molts vehicles el soroll del trànsit gairebé
no es nota.
Vehicles Elèctrics? Molt transport públic?

Decideixo sopar en el mateix barri per estar
més estona durant la nit, abans de que
l’últim tren passi.

23:00

Durant aquesta estona he sopat en un restaurant
relativament assequible a la mateixa zona de
tetuan-gràcia. El restaurant era bàsicament ple desde
el primer moment, els membres del staff semblaven
no parar durant tota l’estona que he estat. Les
converses de dintre del restaurant la gran majoria
eren en estranger, les úniques paraules locals que he
escoltat dir en tota la meva estancia han sigut uns
“muchas gracias” amb molt d’esforç segurament
pronunciades per segona o tercera vegada.

L’ambient de fora el restaurant, al passeig al voltant
de les 23:00/30 està força viu sobretot en el tema de
terraces de bars i restaurants l'espai públic queda
bastant abandonat. Això si el soroll no és gaire
predominant.

Durant l’estada a la nit no es va percebre
cap imatge de turista típic mig borratxo o
fent soroll, no ha passat en cap cas.

Les terraces dels bars de fora no tenian un
excés de persones estrangeres hi havien
moltes persones locals o d’alguna manera
més properes, per l’idioma.

Sortida del camp. (Abans de que parteixi
l'últim tren)

Síntesi de la sessió

En general, per l'època del any ja es pot veure els primers efectes del turisme a Barcelona, és veu clarament els

llocs on aquest sector acostuma a anar-hi i com s’ha habitua la ciutat a aquests. En aquest tram especialment es

pot veure una gran intensificació de l’espai ocupat per les terraces de bars i restaurants, es conglomeren molt en

aquests carrers. Els punts de socialització dels veïns queden relegats en els parquets infantils que es van

instaurar amb la reforma. S’ha de destacar que no hi ha gaire soroll a altes hores de la nit encara que hi hagi

ambient en els carrers.

Molts espais verds del passeig i banc no s’han utilitzat gaire en aquesta tarda, almenys no tant massivament com

l’espai privat de les terraces i similars.

Diari Metodològic

Al ser aquest tram una zona llarga no puc quedarme quiet en un lloc a prendre notas haig d’anar movent-me

cosa que fa que no pugui prendre notes cada poc temps. Decideixo fer notes en trams de temps més espaiats i

més generals en comptes de centrarme en interaccions més petites.
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Entrevistes

Transcripció-Carles

00:00:06 David (Entrevistador)

Ei hola.

00:00:11 David (Entrevistador)

Val doncs per per començar l’entrevista et comento, estan divides les preguntes en

quatre blocs que són percepció de La Salut, pertinença, econòmica i socialització.

Més o menys.

00:00:22 David (Entrevistador)

I per començar abans de res m'agradaria preguntar-te bueno, ben bé perquè estàs

allà al passeig de Sant Joan.

00:00:28 Carles (Entrevistat)

Molt bé, estic allà passat de Sant Joan per mètode de vida, el meu pare te un pis.

00:00:35 Carles (Entrevistat)

Just allà al carrer de Bailèn

00:00:41 Carles (Entrevistat)

Hem va dir ja que vas cap a Barcelona ves cap allà i així no fa falta que paguis

lloguer. I allà estic.

00:00:48 David (Entrevistador)

Clar o sigui bàsicament per estudiar a Barcelona i ja t’ha vingut be el tindre pis allà.

00:00:53 Carles (Entrevistat)

Si si, com que tinc el pis de la família de tota la vida doncs allà hi vaig anar.

00:00:59 David (Entrevistador)

Val, perfecte i clar que m'has dit que portés 14 mesos no? o sigui...

00:01:05 Carles (Entrevistat)
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Ara potser vaig entrar al gener crec que era.

00:01:10 David (Entrevistador)

clar perquè tens...

00:01:12 David (Entrevistador)

Tu no ets d’allà no?

00:01:12 Carles (Entrevistat)

Bueno, no, jo sóc de Tarragona.

00:01:19 David (Entrevistador)

I clar per per vindre a estudiar has dit prefereixo estar allà al pis aquest i quedar-me

00:01:24 Carles (Entrevistat)

hi tant.

00:01:26 Carles (Entrevistat)

Al principi a l'Hospitalet ara he tingut l'oportunitat de canviar-me cap aquell pis,

perquè abans estava llogat, quan van marxar als llogaters...

00:01:34 Carles (Entrevistat)

M'ho va comentar mon pare d’anar cap allà

00:01:38 Carles (Entrevistat)

Tampoc em queda super a prop de la universitat per algo es algo.

00:01:41 Carles (Entrevistat)

Al final pues esta bé.

00:01:44 David (Entrevistador)

Clar, o sigui que t'has estat canviant de pis durant aquests darrers mesos i anys que

portes estudiant.

00:01:51 David (Entrevistador)
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Llavors has notat cap diferència en termes de percepció de La Salut en en en sentit

de els efectes de la contaminació que es pot veure potser en el barri o ja sigui

sonora o...

00:02:11 Carles (Entrevistat)

No t’ho sabria dir perque abans vivia a l’Hospitalet que tampoc es cap maravella. A

més, hi vivia al centre centre a l'ajuntament i així que els temes d'aire, i emissions.

00:02:18 Carles (Entrevistat)

No te sabria dir, la veritat. El que si que et podria dir es que trobo tot bastant més

verd la veritat, i no se perquè, però menys soroll.

00:02:35 David (Entrevistador)

I que potser recordes algun episodi. Alguna època...

00:02:38 David (Entrevistador)

Que has notat més soroll en específic o menys soroll?

00:02:45 Carles (Entrevistat)

Bua, Bueno,  es que també el meu pis dona el seu interior. O sigui tampoc em

m’entero gaire, però quan noto soroll, que també suposo que es normal ,no? Es

quan quan hi ha festes, sinó a l'estiu, perquè la gent fa més vida als balcons i tal hi

hi ha molt però bueno..

00:03:04 Carles (Entrevistat)

Que vingui del carrer, que vingui dels cotxes que vingui de la gent que va pel carrer i

tal, no. No me’n trobo gaire, no.

00:03:11 David (Entrevistador)

Que és el que més valores de veure allà, en general?

00:03:14 Carles (Entrevistat)

Jo crec que la ubicació.

00:03:19 Carles (Entrevistat)

Crec que em queda tot molt a prop.
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00:03:21 Carles (Entrevistat)

Si eh d’agafar el tren cap a Tarragona amb 10 minuts, estic a la parada a Sants. Sí

he d’anar a la uni l’agafo a Gràcia bé, que també hem va súper bé. Tinc les línies de

metro  que són les de la verda i la groga també hem van molt bé.

00:03:37 Carles (Entrevistat)

Però això que és super cèntric abans treballava passeig de Gràcia i anant caminant

farà un quart d'hora.

00:03:44 Carles (Entrevistat)

I ha Barcelona òbviament, caminar un quart d'hora...

00:03:46 Carles (Entrevistat)

És res.

00:03:48 Carles (Entrevistat)

Sí, bueno també el barri està molt guai zona de gràcia també esta molt guai. Bon

ambient.

00:03:55 David (Entrevistador)

Que, ara que t’has mudat allà en aquest pis has participat en l'àmbit local, ja sigui

alguna activitat comunitària específica del barri on vius o una col·laboració.

00:04:05 Carles (Entrevistat)

No doncs.

00:04:06 Carles (Entrevistat)

De moment no, no ho descarto, eh? Perquè m'agrada, però de moment no ha

passat.

00:04:11 David (Entrevistador)

I que diries que, per exemple, una festa local o..

00:04:17 David (Entrevistador)

Alguna algun esdeveniment..?
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00:04:20 David (Entrevistador)

Que pogués ser en el barri estàs al tant més o menys?

00:04:22 Carles (Entrevistat)

Com com com.

00:04:24 David (Entrevistador)

Algun esdeveniment, algun de de l'àmbit local, alguna festa o algun...?

00:04:29 Carles (Entrevistat)

La pregunta es si conec? o si vols que te'n citi algun...?

00:04:31 David (Entrevistador)

Com si el coneixes, el coneixes, encara que no hagués participat si els coneixes o

has participat..

00:04:38 Carles (Entrevistat)

Els noms no me’ls se però.. que sí, la festa major, la festa de Gràcia, després no se

quina és la festa que fan amb els cavalls i fan tot el rotllo medieval. Aquestes aixins

ara hem venen

00:04:55 David (Entrevistador)

Clar en aquests mesos que has estat vivint al barri.

00:04:59 David (Entrevistador)

Has notat com moviment de persones o que com tu han vingut noves o que s’han

anat o...

00:05:07 Carles (Entrevistat)

No, si si.. jo noto.. respecte més la formació que tenia i pel que he anat veient hem

dona la sensació que està venint molta gent.

00:05:15 Carles (Entrevistat)

Tampoc es molta novetat però.. molta gent de moltes cultures i moltes diferents.

00:05:21 Carles (Entrevistat)
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Que abans sempre hi havia hi havia el barri com a molt català.

00:05:25 Carles (Entrevistat)

I ara cada vegada ja fa...

00:05:27 Carles (Entrevistat)

Anys ja fa temps que....

00:05:28 Carles (Entrevistat)

gent bueno gent de molt..

00:05:29 Carles (Entrevistat)

D'arreu. fa 3 mesos que al mateix bloc tinc, tinc gent anglesa tinc alemanys tinc..

00:05:35 Carles (Entrevistat)

Alguns sud americans hi ha una mica de tot.

00:05:36 Carles (Entrevistat)

Hi ha molta més diversitat que abans em dóna aquesta sensació.

00:05:43 David (Entrevistador)

Parlant estrictament del barri de del passeig de Sant Joan quin tipus de serveis o

productes consumeixes? O sigui, quan es estàs allà o sigui que acostuma a

consumir.

00:05:57 Carles (Entrevistat)

Supermercats I després tots els bars de la zona de passeig de Sant Joan que allà es

bona zona, restaurants, bars i.

00:06:06 Carles (Entrevistat)

A principalment, això sí, suposo que també, si acceptes doncs ferreteria i els temes

que tinc per aquí a la zona.

00:06:10 David (Entrevistador)

Sí, clar
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00:06:13 Carles (Entrevistat)

Vale, parlaria si fa falta ,el gimnàs que el consumeixo, bueno mensualment..

00:06:21 Carles (Entrevistat)

No sé m'agrada el cine.

00:06:24 Carles (Entrevistat)

Però el princip.. en principi es això que t’he dit supermercat i bars.

00:06:29 David (Entrevistador)

Clar, però, per exemple, pels productes del dia a dia, o sigui de la vida quotidiana,

necessites anar més enllà del barri, o sigui del passeig Sant Joan o ho trobes el

passeig de Sant Joan?

00:06:38 Carles (Entrevistat)

No no que va ho trobo tot bé.

00:06:41 Carles (Entrevistat)

El que tenim des de fa uns anys.. és una tonteria,eh? però tenim una alta

concentració de farmàcies n'hi ha moltes.

00:06:49 David (Entrevistador)

Bé no està bé.

00:06:50 Carles (Entrevistat)

[Riu] lo altra res, els supermercat el tinc a dos minuts de casa, el lidl. que sí tinc el el

Caprabo el bon peu...

00:07:00 Carles (Entrevistat)

Tinc el condis.. tinc tot puc triar.

00:07:04 David (Entrevistador)

Que consideres que en els diversos llocs on has estat visquent en aquest barri,

doncs, són coses com més cares o més barates...?

00:07:14 Carles (Entrevistat)
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Jo crec que, més car, una mica més car. Ja et dic venia de l’Hospitalet que sí que

estava al centre, però bueno és l’Hospitalet ara al ser al..el passeig de Sant Joan és

evident que hi ha una bretxa.

00:07:27 David (Entrevistador)

I d'aquí de viure aquí què és el que més valores dels serveis locals i de la oferta

comercial local?

00:07:33 Carles (Entrevistat)

Com,com dels serveis locals i dels..?

00:07:34 David (Entrevistador)

I de la oferta comercial local.

00:07:37 Carles (Entrevistat)

Això en que ho consideres tots els serveis com trobar mercats i coses així?

00:07:41 David (Entrevistador)

No només privat, sinó potser o biblioteques o hospitals quines és l’oferta comercial,

ja sigui bars, restaurants, botigues..

00:07:50 Carles (Entrevistat)

Hmm pot ser tot el que valoro més es..

00:07:53 Carles (Entrevistat)

Tot el tema de bars restaurants hi ha molta més cosa, evidentment, molta moltes

més cosa molts llocs guais i tal.

00:08:00 Carles (Entrevistat)

Ii valoro que hi ha molts supermercats petits, moltes tendes.

00:08:04 Carles (Entrevistat)

Moltes botigues de productes més en concret, molt de tema vegetaria, molt de carns

més especials de productes naturals, de productes també xinos i coses així.

00:08:16 Carles (Entrevistat)
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Ja realment això em va sorprendre-hi ha molta cosa d'aquesta.

00:08:17 David (Entrevistador)

Sí, sobretot a la zona baixa no? que era l'antiga, zona xinesa de Barcelona, per així

dir-ho.

00:08:27 David (Entrevistador)

Sabies que..que una prestigiosa revista que es diu Times out valora el passeig de

Sant Joan com el segon millor carrer per viure al món? Com..que tens tu a dir

d’aquesta afirmació que fa aquesta revista?

00:08:41 Carles (Entrevistat)

El segon millor carrer per viure-hi al mon?

00:08:45 Carles (Entrevistat)

A veure al mon hi ha molts carrers es pot ser es atrevit però..

00:08:51 Carles (Entrevistat)

Eh també hi ha un punt que no sé com fan per valorar ho, però també és difícil dir

quin és millor quin es el segon i el tercer, però no ho sigui...

00:08:57 Carles (Entrevistat)

Estic d'acord en que en que és molt bon carrer, o sigui, el passeig també és gran, és

llarg, t’hi pots trobar absolutament de tot. I suposo que l'ambient, que també és molt

important esta, està molt bé.

00:09:11 David (Entrevistador)

Clar és una afirmació molt grossa, no? que et diguin que es el segon millor carrer

del món.

00:09:15 Carles (Entrevistat)

Et puc dir que estic d'acord en que és molt bon que realment.

00:09:21 David (Entrevistador)

Però bueno.
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00:09:21 Carles (Entrevistat)

No no puc posar, no puc posar a fer càlculs.

00:09:27 David (Entrevistador)

I ara més en termes de socialització, diries que...socialització, si. Diries que el teu

temps lliure...

00:09:35 David (Entrevistador)

En quina mesura les activitats al barri?, és a dir, estrictament al passeig de Sant

Joan diries que en el teu lliure fas activitats allà?

00:09:44 David (Entrevistador)

I, sí, sí... Hi han podries descriure aquestes activitats i l'entorn on es situen?

00:09:52 Carles (Entrevistat)

O sigui activitats que faci al Passeig de Sant Joan hagi, a veure que faig una mica

de..

00:09:59 Carles (Entrevistat)

De memòria per damunt crec que l'únic que faig allà és anar a bars o restaurants

amb els amics o sinó sortim córrer pel passeig de Sant Joan, amunt i avall com un

tontu.

00:10:12 David (Entrevistador)

Clar ara també que la vorera està amplada, pots anar a córrer. Ja  he vist molta

penya de córrer per allà.

00:10:19 Carles (Entrevistat)

Home si,Hi ha gent que no li agrada correr per la ciutat i li fa mandre, Jo per allà

corro molt a gust és molt gran. Hi ha molta gent que corre, hi ha no sé, també hi ha

ambient, m'agrada passar per allà estan els pares passejant els nens passant per

allà hi ha molts parcs petitonets..

00:10:36 Carles (Entrevistat)

No se ami m’agrada.
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00:10:39 Carles (Entrevistat)

A veure tampoc és que faci molta vida social.

00:10:42 Carles (Entrevistat)

Aixins pel l'aire lliure, però la que faig es anar a bar i restaurants amb els amics o

sortir a correr.

00:10:52 David (Entrevistador)

Clar has arribat fa poc que entre comentes a en aquest barri, però que podries

descriure la teva relació amb els teus veïns de la zona?

00:11:01 Carles (Entrevistat)

Hòstia bueno, això sí, sí, la veritat que la no, la veritat fantàstica. Jo vull remarcar

fantàstica. Tinc uns veïns que el almenys els del meu bloc.

00:11:09 Carles (Entrevistat)

Superar agradables, per tant, súper bé desde que els vaig  començar a conèixer.

00:11:16 Carles (Entrevistat)

No és que diguem un o dos es que hem porto be amb tots.

00:11:18 Carles (Entrevistat)

o sigui, però grup de veïns i tot super simpàtics i...

00:11:27 Carles (Entrevistat)

No hi ha gent rara. [Saluda a un conegut]

00:11:29 Carles (Entrevistat)

No això ja des del principi m’ho van possar també molt fàcil pel tema de demanar

clau sí que sé de la Terrassa claus per guardar la bici al cuartet per... no se super

simpàtics la veritat.

00:11:41 David (Entrevistador)

I més enllà del del sí, més enllà del bloc.

00:11:50 Carles (Entrevistat)
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No, no sé que no sabria dir cap cas en concret amb que hagi parlat amb alguna

veïna o quan m’hagi semblat alguna cosa a destacar.

00:11:58 Carles (Entrevistat)

Però sí que en general bon tracte trobo la gent molt simpàtica, molt agradable.

00:12:06 David (Entrevistador)

En els teus bueno, 14 mesos de estança al passeig de Sant Joan.

00:12:11 David (Entrevistador)

El el teu barri on creus que socialitza la gent? perquè és mencionat els bars,

restaurants i tal..

00:12:18 David (Entrevistador)

Dirias que seria aquí el principal focus de socialització de la gent del barri o tenen

altres llocs per socialitzar?

00:12:25 Carles (Entrevistat)

Jo no jo.

00:12:26 Carles (Entrevistat)

Jo crec que...

00:12:27 Carles (Entrevistat)

El principal punt és Passeig Sant Joan, si m’ha apures potser en Vila de Gràcia a

veure no sé si la gent de passeig de sant joan va vila de gracia o si els de la vila de

gracia van al passeig de sant joan, però jo que estic a un punt entremig..

00:12:41 Carles (Entrevistat)

O sigui que veig molt clar que els dos punts de associació són aquests. A vila de

Gràcia hi conec gent, i al passeig de Sant Joan cada tarda les terrasses estan

plenes dels mateixos grups d'amics.

00:12:52 David (Entrevistador)

Que diries que la o sigui la gent del barri socialitza en aquests passeig de Sant

Joan, en els bars i les terrasses.
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00:13:03 David (Entrevistador)

Clar, perquè tu m'has comentat tu que també socialitzes allà en aquests mateix

mateixes terrases i bars.

00:13:09 Carles (Entrevistat)

Bueno, sí, bueno, és que és anar allà hi hi veus que sempre està súper ple de grups

d'amics.

00:13:19 David (Entrevistador)

I en aquest mateix barri, o sigui el de passeig de Sant Joan a part del tema de

terrasses i de.

00:13:26 David (Entrevistador)

Bueno sí, a part del tema de terrasses del passeig principal, on creus que socialitza

la gent? No, no, no només tu, sinó les persones en general del barri. On creus que

van a conèixer-se o per estar en un espai públic?

00:13:41 Carles (Entrevistat)

Mhhhhh.M'has de fer pensar, eh?

00:13:48 Carles (Entrevistat)

Jo tampoc conec llocs pero un cop passada la zona baixa a arc de triomf si que se

que es reuneix molta gent. No se si es considera Passeig de sant joan encara allà

entre arc i ciutadella.

00:13:56 David (Entrevistador)

Crec que això és.

00:13:57 David (Entrevistador)

El passeig de Lluís companys clar crec.

00:14:02 Carles (Entrevistat)

En la Ciutadella.

00:14:05 Carles (Entrevistat)
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Bueno, no, sí, sí que hi has fan moltes coses allà sempre hi ha gent que balla gent

que canta gent que fa skate hi fan de tot. També a la zona d’una mica més amunt

esta tota al zona diguem Otaku.

00:14:20 Carles (Entrevistat)

Que se que la gent que li agrada el rotllo molts es reuneixen per allà a fer coses

relacionades amb el manga i les seves.. Coses?

00:14:30 Carles (Entrevistat)

Tampoc ho tinc gaire entès però hem sembla que hi ha alguna cosa més no sé si hi

ha algun bar del rotllo i tal també es coneixen per allà.

00:14:38 Carles (Entrevistat)

Més amunt, pues no en sabria.

00:14:46 David (Entrevistador)

Sí, sobretot ara triomf. També m'he fixat que hi ha molta penya que...

00:14:49 David (Entrevistador)

Es reuneix enllà..

00:14:54 David (Entrevistador)

Va doncs així, en general, doncs la entrevista ja estaria les preguntes que volia fer,

ja les he fet.

00:15:01 David (Entrevistador)

Si vols afegir qualsevol cosa que consideris que és important.

00:15:06 Carles (Entrevistat)

No, crec que no ja t’he dic tampoc porto tant al barri uns 16 messos.

00:15:13 Carles (Entrevistat)

Tampoc he tombat tant, no sé he estat més ocupat per altres coses.

00:15:21 David (Entrevistador)

Sí, sí, doncs moltes gràcies pel teu tremps.
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Transcripció-Monica

[ Abans de començar a gravar i de avisar-la d’això estàvem comentant de perquè

existeixen diverses organitzacions veïnals a la zona de Passeig de Sant Joan]

00:00:00 Monica (Entrevistada)

Sagrada Família i el passeig Sant Joan concretament, agafa aquests 3 barris.

M'explico per això, quan has fet la recerca t'has trobat amb amb 3 diferents

associacions de veïns perquè no és el mateix el districte que engloba diferents

barris.

00:00:19 Monica (Entrevistada)

No? i una via però és clar, pot ser Sant Joan és bastant llarga, clar, eh? Llavors

entenc que deu ser Sagrada Família. No sé si toca Gràcia fins a Joanic.

00:00:28 David (Entrevistador)

La la part de les carrer de Mallorca fins gràcia. Sí, sí. A dalt de tot.

00:00:32 Monica (Entrevistada)

Clar saps vull dir te que és això. És una via bastant llarga i que agafa diferents

barris. Llavors hi han diferentes entitats que la cuiden. No II és així.

00:00:45 Monica (Entrevistada)

Ara on estem és dreta Eixample.

00:00:48 David (Entrevistador)

No si m'ho vaig mirar i era més, clar, per què es diu associació d'amics i veïns del

passeig de Sant Joan sinó engloba tots de Sant Joan sinó un tros és perquè ja

existien aquestes primer potser?

00:00:58 Monica (Entrevistada)

Podria ser, no et se dir quan es va constituir l'associació d'amics del passeig de Sant

Joan no et sabria dir la data.
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00:01:05 David (Entrevistador)

mh, val.

00:01:07 Monica (Entrevistada)

Penso que si ho miréssim per internet ens sortiria la data de Constitució, però no et

sabria dir si és anterior a una associació de veïns de o ja sigui de la dreta OO que

clar a la pàgina.

00:01:18 David (Entrevistador)

Hmm a la pàgina ho tenen segur, ara no me'n recordo tampoc, però és espera, un

moment vaig veure si va bé [Miro la grabadora per tal que tot vagi bé] ja ha

començat ara.

00:01:22 Monica (Entrevistada)

El tenen segur...

00:01:23 Monica (Entrevistada)

Segur que surt la data de Constitució.

00:01:29 David (Entrevistador)

I quina és la seva relació amb el passeig de Sant Joan amb aquest tram? Perquè

vostè ho viu viu aquí el, però el trambaix veritat i que treballa o té algun negoci o

només viu?

00:01:39 Monica (Entrevistada)

Sí només vic, només visc.

00:01:41 Monica (Entrevistada)

Visc aquí a Sant joan València e treballo al poble nou.

00:01:45 David (Entrevistador)

Quant fa que hi viu aquí?

00:01:47 David (Entrevistador)

Al passeig de Sant Joan.
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00:01:48 Monica (Entrevistada)

Doncs des d'aquest estiu, concretament el que passa que m'he canviat 4 5 carrers.

Jo estava Bruc amb consells.

00:01:50 David (Entrevistador)

Des d'aquest estiu.

00:01:58 Monica (Entrevistada)

Hmm i bueno m'agrada molt el barri. La meva mare també viu el.

00:02:02 Monica (Entrevistada)

Barri i per això quan vaig buscar vaig buscar a prop ben a prop.

00:02:08 David (Entrevistador)

Sí, que realment sí que s'ha mudat ara el passeig de Sant Joan, però que vivia més

o menys a prop de vale vale perfecte.

00:02:12 Monica (Entrevistada)

Sí correcte, correcte, sí.

00:02:15 David (Entrevistador)

I com has...

00:02:17 David (Entrevistador)

Bé ho tinc dividit en quatre blocs perquè vull analitzar quatre blocs principals de les

persones que viuen a partir de les remodelacions..

00:02:19 Monica (Entrevistada)

Sí, sí.

00:02:25 David (Entrevistador)

Però primer m'agradaria parlar li de per què, perquè he decidit o sigui, perquè li

agrada aquest barri. Per quina relació té així més general?

00:02:34 Monica (Entrevistada)
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Hmm, a veure és un barri que té la Dreta de l'Eixample. És un barri que té un gran

patrimoni arquitectònic.

00:02:43 Monica (Entrevistada)

Tenim edificis.... eeehhh

00:02:47 Monica (Entrevistada)

Bàsicament vuitcentistes que que tenen una, una història i una riquesa especial en

aquí.

00:02:56 Monica (Entrevistada)

I és un tipus de d'arquitectura que pertany a modernisme, que va ser un bueno a

l'època moderna de de Barcelona. No? i una època en la qual doncs es cuidava molt

la l'edificació i tothom volia, doncs tindre.

00:03:13 Monica (Entrevistada)

El millor edifici hmm no II bueno vam tindre la sort que hi van haver molts

arquitectes molt reconeguts II el passeig Sant Joan també en té varios d'edificis i

m'agrada viure aquí perquè a nivell de de serveis i d'ubicació, doncs és és molt

pràctic. Tenim el mercat de la concepció que al costat també.A Passeig de Sant

Joan també tens el mercat a dalt tocant a la Joanic.

00:03:45 Monica (Entrevistada)

Que ara és mòbil, però aquí al costat tenim el de el de la concepció.

00:03:50 Monica (Entrevistada)

Llavors és una via que també que et porta..

00:03:52 Monica (Entrevistada)

Et porta el el mar.

00:03:53 David (Entrevistador)

Hmm si a partir de bici si la prens.

00:03:56 Monica (Entrevistada)
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Hmm que hi ha un carril bici que creua lo que és la plaça tetuan et porta fins al parc

II m'agrada, és un barri tranquil, viu bastant de portes endins.

00:04:06 Monica (Entrevistada)

s'ha de dir. [rialles]

00:04:08 Monica (Entrevistada)

Jo, per exemple, sóc de l'associació de veïns costa que que la gent s'impliqui en el

barri perquè és un barri de la seva època del 1800 benestant i que... la gent doncs

marxa bastant el cap de setmana.

00:04:21 Monica (Entrevistada)

Entenc, que també vol sortir del centre, no arriba un moment que està molt bé, però

necessitem la natura.

00:04:28 David (Entrevistador)

Diria que...

00:04:29 David (Entrevistador)

Sí, és un barri que....

00:04:31 David (Entrevistador)

Li costa com fer com un col·lectiu.Això podria ser com que dóna explicació de

perquè ja han diversos organitzacions del mateix barri.

00:04:33 Monica (Entrevistada)

Cohesió social, sí.

00:04:42 Monica (Entrevistada)

No no crec, jo crec.

00:04:44 Monica (Entrevistada)

Que és més que res això que és una un bar, una, un passeig bastant llarg i que

pertany a diferents barris.

00:04:51 Monica (Entrevistada)
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Llavors no no ha quedat lligat a una entitat en concret. Jo diria que és això és la

meva...

00:04:54 David (Entrevistador)

Hmm sí sí de fa ja està perfecte.

00:05:02 David (Entrevistador)

Doncs m'agradaria introduir a un bloc que és la percepció de La Salut. A partir

d'aquestes, aquestes intervencions que han patit bueno que s'han intervingut al

passeig de Sant Joan, al tram baix que suposo que com ja vivia des de des d'abans

té una referència de quines parlo des de arc fins Tetuan més o menys.

00:05:21 David (Entrevistador)

I m'agradaria parlar de....

00:05:24 David (Entrevistador)

Si durant aquests anys ha percebut personalment algun canvi en els efectes de la

contaminació si algú.

00:05:30 David (Entrevistador)

El tema termes de contaminació alguna època on t'hi has fixat, ho has patit més o

realment mai t'has fixat en què hi hagués contaminació...

00:05:40 Monica (Entrevistada)

Sí, i tant. Aquí tenim una contaminació bastant alta i sobretot, per exemple, en

aquest carrer València a la Gran Via.

00:05:49 Monica (Entrevistada)

Hmm al carrer Aragó. Tenim una contaminació acústica i tenim una....

00:05:58 Monica (Entrevistada)

Una contaminació de l'aire, eh? Tenim les dues. Sí, sí, són vies molt amples i molt

carregades de de circulació.

00:06:02 David (Entrevistador)
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Sí que hi hauria algun període on ha patit mes aquests efectes de tant d'acústica

com de l'aire, vostè o algun relatiu...?

00:06:14 Monica (Entrevistada)

A veure sobretot abans de la covid, perquè la covid el que va fer va ser reduir tot

això.

00:06:22 Monica (Entrevistada)

Doncs potser aquests darrers 10 anys exceptuant.

00:06:27 Monica (Entrevistada)

La covid eh.

00:06:29 Monica (Entrevistada)

Eh hem patit bastant tant d'aquesta contaminació acústica com com de l'aire? Sí.

00:06:35 David (Entrevistador)

Clar ara que hi han.

00:06:36 David (Entrevistador)

Només dos carrils per vehicles privats en aquest tram. Diries que això ha influït de

manera positiva la contaminació sonora.

00:06:39 Monica (Entrevistada)

Sí, sí.

00:06:45 Monica (Entrevistada)

A veure, jo crec que en alguns carrers.

00:06:50 Monica (Entrevistada)

Hmm el fet de de introduir carrils bicis o de reduir la circulació dels vehicles.

00:07:00 Monica (Entrevistada)

Alleugerat aquesta contaminació acústica, però està recollint un increment.

00:07:06 Monica (Entrevistada)

58



Com és ara que estem tu i jo aquí al carrer València.

00:07:11 Monica (Entrevistada)

S'ha recollit un increment en altres vies com és el carrer València, com és el carrer

Aragó, com és la Gran Via, eh, és a dir, potser uns carrers, s'han pacificat, són més

tranquils, però d'altres estan recollint més nombre de...

00:07:27 David (Entrevistador)

Hmm. En comptes de passar per allà, passen per una altra banda.

00:07:30 Monica (Entrevistada)

Exacte, exacte, sí, és a dir això encara falta falta que a nivell metropolità es posin

solucions que recullin, doncs sé, per exemple, millores d'aparcaments de vehicles,

és a dir.

00:07:45 Monica (Entrevistada)

Però que sigui un projecte no només d'aquí de l'eixample dreta, sinó en general, de

de Barcelona.

00:07:51 David (Entrevistador)

Perquè ara segurament el passeig de Sant Joan estigui millor. Hi ha menys soroll,

però s'ha desviat els carrils més interiors o.

00:07:57 Monica (Entrevistada)

Exacte exacte nosaltres ara ara per ara també.

00:08:01 Monica (Entrevistada)

Ens trobem amb.

00:08:01 Monica (Entrevistada)

Les obres del tramvia, el tramvia el tenim.

00:08:05 David (Entrevistador)

No es tornen aquí, no?

00:08:06 Monica (Entrevistada)
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Hmm, que passa just per aquí darrere des de Girona fins a Glòries les obres del

tramvia II. Bueno. Tot això, doncs, ha fet que s'incrementi el trànsit desviat a altres

altres carrers.

00:08:21 David (Entrevistador)

Doncs ara m'agradaria passar un bloc que anomeno pertinença.

00:08:25 David (Entrevistador)

I aquí, doncs m'interessaria saber la seva implicació en les activitats comunitàries

dins del barri clar vostè participa... en aquesta. [rialles]

00:08:31 Monica (Entrevistada)

Sóc sóc bastant.

00:08:34 Monica (Entrevistada)

Bastant activa perquè m'estimo molt Barcelona i hi trobo que dedicant una miqueta

del temps cadascú podem guanyar moltes coses. Jo concretament.

00:08:48 Monica (Entrevistada)

Doncs crec que.

00:08:50 Monica (Entrevistada)

Podria participar amb molt més, però em manca temps perquè bueno, treballo. Tinc

una família II. Bueno, però.

00:08:54 David (Entrevistador)

Va ser va ser.

00:08:59 Monica (Entrevistada)

Un cop a la setmana ens reunim a l'associació de veïns, ara fa molt poquet. S'ha

obert la la.

00:09:06 Monica (Entrevistada)

La oficina que que engloba 3 entitats, una és associació de veïns de la dreta, una

altra és cor Eixample i una altra és la l'adreça.
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00:09:18 Monica (Entrevistada)

L'adreça és l'entitat dels joves coreixample és dels comerciants i l'associació de

veïns és la dels veïns i les veïnes.

00:09:27 Monica (Entrevistada)

Està a xamfrà Aragó 317.

00:09:31 David (Entrevistador)

Hmm I a part d'aquesta bueno. Aquesta associació de veïns participa en altres

activitats comunitàries aquí, específicament el del passeig Sant Joan? En alguna

entitat relacionada o  no relacionada en la  associació de veïns?

00:09:45 Monica (Entrevistada)

No tinc molt d'interès amb la biblioteca arús, però participo no, no ofereixo els meus

coneixements.

00:09:54 David (Entrevistador)

Aquesta és la biblioteca que està.

00:09:57 David (Entrevistador)

Que si van a l'arc de triomf i que és que et bastant antiga sí.

00:09:59 Monica (Entrevistada)

Sí, te la recomano si te les recomano. És una biblioteca molt bonica i històricament

recull molt del tarannà també de.

00:10:10 Monica (Entrevistada)

D'aquest passeig.

00:10:11 David (Entrevistador)

I allà es fan alguna mena d'esdeveniments de..

00:10:13 Monica (Entrevistada)

Hmm si es fan exposicions es fan xerrades, es fan més coses es, molt interessant.

00:10:20 David (Entrevistador)
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Hmm. I que ha trobat cap canvi en el tipus de persona que viu el barri?

00:10:25 David (Entrevistador)

A notat molt moviment de persones, dintre del mateix barri? Persones que potser

s'estan poc temps i desprès es muden a un altre lloc...

00:10:31 Monica (Entrevistada)

Sí, sí, aquest és un barri que es nota que des de fa poder diria jo 20 anys més fort

diria jo eh, més o menys.

00:10:46 Monica (Entrevistada)

Hmm..que.. ja sigui en forma de de turisme urbà. Edificis sencers estan oferts a

visitants de la ciutat. Llavors es nota eh per dir algo eh?

00:11:00 Monica (Entrevistada)

Una anècdota que et puc dir, doncs és els diumenges al matí que els estrangers

estan més acostumats a fer un brunch per, per exemple, doncs hi han cues en els

locals que ofereixen brunch, però cues cues... de d'aquest

00:11:17 Monica (Entrevistada)

Hmm d'aquests turistes no? Que esmorzen en aquí.... es nota,es nota que és un

barri que....

00:11:22 David (Entrevistador)

Hmm. L'impacte del turisme diria.

00:11:26 David (Entrevistador)

I de moviment dels mateixos veïns de potser de de Catalunya o a nivell de l'estat és

nota també aquests canvis o principalment als turistes.

00:11:36 Monica (Entrevistada)

Es nota que han vingut a viure bastants francesos en aquest barri, per exemple de

de classe mitjana. Hem de dir que el preu d'adquirir una vivenda aquí és bastant

elevat.

00:11:49 Monica (Entrevistada)
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I no tothom s'ho pot permetre.

00:11:52 David (Entrevistador)

Llavors les vivendes que estan que estan de lloguer o de compra les comprem ciutat

majoritàriament francesos?

00:11:57 Monica (Entrevistada)

Sí, sí n'hi ha molts n'hi han molts. Curiosament n'hi ha molts.

00:12:01 David (Entrevistador)

Això m'ha passat que escoltant converses per aquí, fent etnografia. He escoltat

moltes converses en francès.

00:12:06 Monica (Entrevistada)

Sí, sí, hi han molts francesos.

00:12:08 Monica (Entrevistada)

En aquí que poder tenen un poder adquisitiu que es poden permetre, doncs....

00:12:13 Monica (Entrevistada)

Hmm o per feina que puguin escollir avui en dia amb la globalització. Qualsevol

directiu també pot escollir on on vol residir. No II bueno Barcelona, doncs per la seva

ubicació i serveis, doncs és practicar, és pràctica. Tens l'aeroport al costat tens,

explico.

00:12:19 David (Enquestador)

Hmm hmm. Sí, Clar.

00:12:36 David (Entrevistador)

I en la vessant més econòmica si parlant estrictament del passeig de...

00:12:40 David (Entrevistador)

Sant Joan.

00:12:42 David (Entrevistador)
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Quin tipus de serveis o productes consumeix l mateix passeig de Sant Joan que

potser necessita desplaçar-se per tal de fer algun servei? o té tot el que troba al

mateix barri?

00:12:52 Monica (Entrevistada)

Jo haig de dir que aquí al passeig Sant Joan per mi hi ha un excés.

00:12:57 Monica (Entrevistada)

De de gastronomia, és a dir, el passeig de Sant Joan manca botiga de barri.

00:13:05 David (Entrevistador)

De la vida quotidiana.

00:13:06 Monica (Entrevistada)

Sí de la vida del dia a dia per dir te un exemple, no sé una fruiteria OO, una botiga

de roba, és a dir.

00:13:14 Monica (Entrevistada)

Hi ha molt..,

00:13:15 Monica (Entrevistada)

Molt... ja l'espai ho permet, però hi han moltes terrasses, moltes terrasses per per

prendre algo que està molt bé que dóna una vida al barri fantàstica, però crec que

s'ha de cuidar també que que el comerç local es pugui quedar al passeig...

00:13:32 Monica (Entrevistada)

De Sant Joan.

00:13:35 David (Entrevistador)

Això és curiós perquè.

00:13:37 David (Entrevistador)

Ara recentment la prestigiosa revista que es diu time out, ha denominat el passeig

de Sant Joan, el segon millor carrer del món...

00:13:41 Tots dos
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[Rialles]

00:13:44 David (Entrevistador)

On viure.

00:13:45 David (Entrevistador)

Què diria vostè d'aquestes afirmacions, que viu aquí?

00:13:49 Monica (Entrevistada)

A veure, jo diria que realment el passeig Sant Joan urbanísticament et dóna una

sensació d'amplitud d'espai, eh? És molt agradable passejar-hi.

00:14:04 Monica (Entrevistada)

Perquè tot i que et trobes terrasses et permet passejar sense sense tindre cap

problema de d'espai. No ara el que ha passat darrerament és que com ha

incrementat el nombre de terrasses, a vegades les...

00:14:18 Monica (Entrevistada)

Voreres queden petites per quan es vol passejar, eh?

00:14:20 David (Entrevistador)

Sí clar.

00:14:23 David (Entrevistador)

Sí, el que han fet és ha sigut una amplada bastant considerable les de la via pública,

però molta queda per les terrasses, no?

00:14:26 Monica (Entrevistada)

Hmm correcte exacte exacte no? que això ha...

00:14:31 Monica (Entrevistada)

Sigut degut a...

00:14:32 Monica (Entrevistada)

La covid i que hem necessitat més..
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00:14:34 Monica (Entrevistada)

Espai per poder...

00:14:36 Monica (Entrevistada)

eh.. poder prendre algo fora i no tindrà por de...

00:14:39 Monica (Entrevistada)

Hmm d'emmalaltir no perquè al final ha sigut això. El passeig de Sant Joan és molt

agradable. Per exemple, la orientació pot ser una via tan ample. Tens molta llum.

00:14:50 Monica (Entrevistada)

Jo, per exemple, visc en aquest edifici que tens aquí darrere hi és, és molt agraïda,

és a dir, tens sol tot el dia i ja et dic per passejar també convida.

00:15:01 Monica (Entrevistada)

Hmm e convidar per parlar al carrer costa més si estàs a València.

00:15:08 Monica (Entrevistada)

Sí, això sí.

00:15:09 David (Entrevistador)

Això és una cosa que he notat. Vostè que abans no hi havia tants..

00:15:11 David (Entrevistador)

Cotxes per aquí i ara hi han més?

00:15:13 Monica (Entrevistada)

A veure el que ens ha passat ara per.

00:15:15 Monica (Entrevistada)

Ara que m'estàs fent d'aquesta entrevista. Ara per ara és que repeteixo, aquí darrere

tenim les obres del tramvia, llavors la Diagonal ha estat tancada molt de temps. El

passeig de Sant Joan aquest tros també.

00:15:21 David (Entrevistador)
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Clar estan, les obres.

00:15:28 Monica (Entrevistada)

I això ha fet que que el carrer València incrementi la seva circulació.

00:15:34 David (Entrevistador)

Clar en d'entre entre que han ficat menys carrils al centre i ara estan les obres,

passen més per aquí

00:15:34 Monica (Entrevistada)

Sí, sí.

00:15:38 Monica (Entrevistada)

Correcte correcte que jo per exemple vaig en bicicleta i hi trobo bé que Barcelona

doncs faci una aposta per per aquest tipus de de de circulació. Però clar encara ens

falta és el que té. Ens falta a nivell metropolità cobrir les mancances d'aparcament.

00:16:00 Monica (Entrevistada)

Per exemple.

00:16:02 David (Entrevistador)

Clar m'ha dit que aquí veure el barri és car el tema de residir diria que això ha sigut

un increment gradual del preu al llarg dels anys o sempre ha estat car viure aquí.

00:16:14 Monica (Entrevistada)

És una bona pregunta, crec que que sempre ha estat car, però ara és desorbitat.

00:16:22 Monica (Entrevistada)

Eh vull dir.

00:16:24 Monica (Entrevistada)

Que crec que és desorbitat. No sé aquí qualsevol vivenda que dius més o menys no

sé. Tens 3 habitacions per dir.

00:16:33 Monica (Entrevistada)

Algo o.
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00:16:35 Monica (Entrevistada)

Trobes que... no se..

00:16:39 Monica (Entrevistada)

Se te'n van molt ràpidament a partir de 350.000€ 400.000€ 500.000€, és a dir.

00:16:46 Monica (Entrevistada)

No és fàcil per algú que no té un s'estalvis poder comprar una vivenda i els lloguers

tampoc és que hagin abaixat.

00:16:47 David (Entrevistador)

Hmm hmm.

00:16:57 David (Entrevistador)

Que és el que vostè valora personalment dels serveis locals.

00:17:00 David (Entrevistador)

O de la oferta comercial.

00:17:03 Monica (Entrevistada)

El mercat té sobretot el tindrà un mercat de de proximitat, productes locals, sobretot

el mercat. Valoro molt tindre el mercat molt a..

00:17:14 Monica (Entrevistada)

Prop d'aquí.

00:17:17 David (Entrevistador)

Doncs ara passem a un últim bloc que és més de socialització al barri. I m'agradaria

que descrigués en el seu temps lliure, en quina mesura realitza activitats al barri?

00:17:27 David (Entrevistador)

Si en el teu temps lliure

00:17:30 David (Entrevistador)

El dediques a activitat que estan ubicades físicament al passeig de Sant Joan.
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00:17:35 David (Entrevistador)

I si podries descriure una miqueta aquest entorn on es situen?

00:17:37 Monica (Entrevistada)

Hmm a veure, jo diria que aquí.

00:17:39 David (Entrevistador)

Si és el cas.

00:17:43 Monica (Entrevistada)

[Rialles] bueno, és cert que quan arriba el cap de setmana, doncs torno a anar més

cap a cap al Poblenou. Perquè bueno, vaig a fer esport a un club de de nadar.

00:17:45 David (Enquestador)

Hmm hmm.

00:18:01 Monica (Entrevistada)

Sí que, per exemple, doncs sí hem de menester, haig d'agafar un llibre, doncs puc

anar a la biblioteca i agafar i agafar un llibre.

00:18:13 Monica (Entrevistada)

No sé a nivell..

00:18:13 Monica (Entrevistada)

De .. refereixes com, per exemple, restauració si em quedo aquí o.

00:18:19 David (Entrevistador)

El que sigui en general, sí, en el seu temps lliure a ciutat, les activitats que fa aquí si

es que en fa

00:18:26 David (Entrevistador)

...on estan situats... si podria descriure l'espai on es fa i quin context..?

00:18:31 Monica (Entrevistada)
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I bueno és que a veure dos cops de setmana ja hi dedico a aquí a l'associació de

veïns, és a dir, hi han molts temes que es porten amb districte perquè districte.

00:18:35 Orador 1

Hmm hmm.

00:18:41 Monica (Entrevistada)

Està a Aragó Bruc.

00:18:42 Monica (Entrevistada)

No sé si ho saps districte que engloba els diferents barris i en allà dos cops per

setmana ja hi vaig, per exemple, a dinamitzar la festa major que tenim ara a finals

de maig, eh? I són moltes hores durant l'any que es treballen.

00:18:58 Monica (Entrevistada)

Per per una festa major concreta.

00:19:03 Monica (Entrevistada)

Hmm després bueno quan faig esport bueno potser marxo més cap al Poblenou.

00:19:10 Monica (Entrevistada)

S'hi val, però sí que és molt agradable agafar la bicicleta i s'ho pogués sortir de

casa. Tranquil lament, sí.

00:19:16 David (Entrevistador)

A cap enlloc sí.

00:19:17 Monica (Entrevistada)

Exacte cap a qualsevol lloc, no?

00:19:21 Monica (Entrevistada)

I per exemple, nosaltres estem reivindicant aquí al barri no hi ha un centre cívic, per

exemple en aquest barri..

00:19:30 Monica (Entrevistada)
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Centre cívic com en altres barris estem reivindicant un taller que es diu el taller

masriera que era de la família masriera, un edifici que ha comprat l'ajuntament.

00:19:41 Monica (Entrevistada)

Hi estem treballant molt perquè...

00:19:44 Monica (Entrevistada)

Aquest edifici pugui ser un centre cívic. Crec que quan diem cohesió social o fer vida

al barri..

00:19:49 Monica (Entrevistada)

Al no tindrà això, doncs és costa més trobo que sí sobretot pel jovent també o les

persones grans no tenen un punt de trobada. Exacte, sí, aquest centre cívic ens

falta i estem lluitant molt. Per què pugui ser.

00:19:53 David (Entrevistador)

Costa més clar.

00:20:08 David (Entrevistador)

Sí, clar, parlant d'aquestes relacions, podria descriure com és la relació amb els

seus veïns de la zona.

00:20:08

00:20:18 Monica (Entrevistada)

Clar, nosaltres en el edifici en el que estem ara, des de des de l'agost.

00:20:24 Monica (Entrevistada)

Bueno, no tenim molta relació, no [rialla] bé ens hem conegut, però no és que fem

coses conjuntament amb els veïns o les veïnes. De moment no.

00:20:34 David (Entrevistador)

Events menys el barri no només anàvem.

00:20:37 Monica (Entrevistada)

Amb els veïns.
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00:20:38 Monica (Entrevistada)

Del barri bueno.

00:20:38 Orador 1

Hmm hmm.

00:20:39 Monica (Entrevistada)

Les meves filles han anat a una escola aquí molt a prop del barri i sí que hem

mantingut l'amistat amb amb pares.

00:20:47 Monica (Entrevistada)

II sí que podem fer trobades amb aquests pares, però perquè les meves filles han

anat..

00:20:52 David (Entrevistador)

Hi han diverses escoles, no? Per aquí..

00:21:06 Monica (Entrevistada)

Sí. hi han moltes. Sí, hi han escoles públiques, concertades i també privades. En

aquest barri hi ha molta molta oferta d'escola concertada, també religiosa.

00:21:06 Monica (Entrevistada)

A part de de pública no n'hi ha tanta l'oferta, però d'escola concertada, com aquí

tens els maristes com tens els agco en tens varies d'escoles.

00:21:17 David (Entrevistador)

Sí, perquè també he vist que les remodelacions han fet dos parcs infantils. A les

zones iii es troben molts pares allà.

00:21:21 Monica (Entrevistada)

Correcte, correcte.

00:21:24 Monica (Entrevistada)

Potser això està molt bé, trobo, això ajuda.

00:21:26 Monica (Entrevistada)
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Molt, perquè quan tens nens petits.

00:21:30 Monica (Entrevistada)

Molt aquest punt on ells puguin jugar una estona, no?

00:21:35 Monica (Entrevistada)

I aquí també és veritat.

00:21:37 Monica (Entrevistada)

Sobretot València cap avall n'hi.

00:21:38 Monica (Entrevistada)

Han varios i és molt d'agrair.

00:21:41 Monica (Entrevistada)

Hi ha un punt a.

00:21:42 Monica (Entrevistada)

Nivell social, si tu estàs fent aquesta.

00:21:44 Monica (Entrevistada)

Carrera que a mi em preocupa.

00:21:45 Monica (Entrevistada)

Hmm, que és que cada cop tenim més misèria aquí a Barcelona. Misèria de de

persones sense llar.

00:21:50 David (Enquestador)

Hmm hmm t.

00:21:56 Monica (Entrevistada)

II bueno, com el passeig Sant Joan és molt assolellat.

00:22:00 Monica (Entrevistada)

Hmm s'ha de...

00:22:02 Monica (Entrevistada)
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Dir que hi han varies persones que que són fixes fixes sense llar, tot i que tenen

l'opció o possibilitats de de programes tan interessants com arrels, per exemple. No

sé si els coneixes el d'arrels.

00:22:13 David (Entrevistador)

Sí, sí, sí, els conec.

00:22:17 Monica (Entrevistada)

Però bueno algun cop he parlat amb un d'ells i les seves experiències no són gaire

bones i continuen preferint el carrer no? I això realment entristeix veure.

00:22:30 David (Entrevistador)

Perquè no és que he vist que se li dóna als parcs infantils que durant el dia.

00:22:33 David (Entrevistador)

Sí que estan ple de pares i nens.

00:22:34 Monica (Entrevistada)

Just i al vespre hi van les persones sense llar sí, és a dir, és molt trist. Jo he parlat

amb ells. I es veu que bueno al vespre generalment no se'ls hi diu res.

00:22:35

00:22:46 Monica (Entrevistada)

Però quan arriba el matí, doncs han de deixar aquest parc infantil, per exemple, com

molt...

00:22:50 Monica (Entrevistada)

Bé dius tu.

00:22:51 Monica (Entrevistada)

O els bancs què i se'n van a un altre lloc perquè no poden estar estirats. Dormint,

no? però al vespre tornan un altre cop. Tenir això és algo que entristeix molt.

00:23:05 Monica (Entrevistada)

Avui en dia trobo que la ciutat sempre ha tingut aquesta part.
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00:23:08 Monica (Entrevistada)

No de de...

00:23:11 Monica (Entrevistada)

De bueno d'acollida a qualsevol persona, però tenim un problema greu perquè no

estem sabent.

00:23:20 Monica (Entrevistada)

Gestionar aquesta aquest sensellarisme no?

00:23:25 David (Entrevistador)

I per últim, vostè on creu que es socialitza la gent específicament al barri?

00:23:31 Monica (Entrevistada)

Jo crec que la gent es sociabilitza molt a un mercat es un punt de trobada.

00:23:41 Monica (Entrevistada)

Hmm, el passeig, és a dir, el passeig de Sant Joan. S'hi dona és que quan vas a fer

un passeig et trobes segur a les persones

00:23:47

00:23:48 Monica (Entrevistada)

Però, insisteixo, no tenim cap centre cívic en equip.

00:23:53 Monica (Entrevistada)

I aquesta és una mancança.

00:23:54 Monica (Entrevistada)

Molt gran a l'eixample dreta.

00:23:54 David (Entrevistador)

Hmm. Les relacions de barri queden com relegades als mercats o als parcs

infantils?..

00:23:59 Monica (Entrevistada)
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Just, just. eh.. i avui en dia que cada cop la gent menys va al mercat

00:24:07 Monica (Entrevistada)

eh? que cada cop...

00:24:08 Monica (Entrevistada)

Va, doncs la gent compra per internet.

00:24:13 Monica (Entrevistada)

Hmm bueno no sé, hi ha moltes maneres de de d'anar de comprar i no fer ho a

través del mercat. Doncs disminueix aquesta socialització, sí.

00:24:24 Monica (Entrevistada)

Aquí hi ha un punt molt vermell que jo et diria que és aquesta mancança d'un centre

cívic. No ho tenim. Com pot tindre un Sagrada Família, com pot tindre una Vila

Olímpica aquí? No ho tenim.

00:24:35 David (Entrevistador)

Doncs amb això diria que ja estaríem, doncs sí. Moltes gràcies pel seu temps.
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Transcripció-Maribel

00:00:00

[Conversa prèvia i preparació de la gravadora per començar l’entrevista]

00:00:10 David (Entrevistador)

Doncs per començar, o sigui t'explico una mica, a mi el que interessaria es això,

aquestes que comentàvem de veure més, tant de percepció de La Salut, sociabilitat

també en termes econòmics de la seva pròpia experiencia del passeig.

00:00:26 David (Entrevistador)

I abans de res, doncs m'agrada preguntar, doncs...

00:00:29 David (Entrevistador)

..Des de quan fa que vius aquí?

00:00:30 Maribel (Entrevistada)

Crec que que fa 51 anys que visc aquí. Abans vivia al 93 a un  edifici d’aquí davant

no aquest, aquest de qui, mira aquest després.., [Assenyala amb la mà]

00:00:31 David (Entrevistador)

Hmm 51 anys que veus aquí.

00:00:41 Maribel (Entrevistada)

.. de La casanova, el del mig.

00:00:44 David (Entrevistador)

Una miqueta més abaix no?

00:00:45 Maribel (Entrevistada)

Després al 2004 i ja vaig venir aquí perquè aquí hi vivien els meus pares i quan es

va morir em vaig passar al pis d'ells

00:00:53 David (Entrevistador)

I perquè vius aquí? és molt complicat, eh, però...
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00:00:55 Maribel (Entrevistada)

Perquè visc aquí?

00:00:56 Maribel (Entrevistada)

no no no es complicat.

00:00:58 Maribel (Entrevistada)

per que el meu marit des de que ell va néixer a Roger de flor, eh?

00:01:04 Maribel (Entrevistada)

En aquest carrer d'aquí, el Consell de cent i els seus pares al cap d'un temps van

quan ell tenia 14 anys, ja vam venir a viure en aquest pis on nosaltres ens vam

casar. I clar, com que els seus pares es van deixar aquell pis, pues vam venir aquí lo

que passa, que era un tercer i alla figurava que era cinquè perquè no hi havia

ascensor hi havia entresol...

00:01:26 Maribel (Entrevistada)

I Principal i bueno vam passar molts anys pujant baixant escales tot el dia no?

00:01:31 Maribel (Entrevistada)

I quan es van morir, els meus pares vam vindre aquí, pues aquí estem en un

principal i tenim ascensor. [Riu]

00:01:37 David (Entrevistador)

Molt millor no? Ja has pujat suficient escales.

00:01:39 Maribel (Entrevistada)

[Riu] haha si. no i com que ens agradava barri el meu marit havia viscut sempre aquí

a mi em va agradar molt quan vaig venir tenim el el, el mercat, moltes botigues, vull

dir, és que és un barri agradable.

00:01:50 Maribel (Entrevistada)

I ara, un contínuament s'està complicant molt la circulació.

00:01:55 David (Entrevistador)
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Circulació en temes a peu... o en termes vehicles privats....?

00:01:58 Maribel (Entrevistada)

De vehicles perquè quan a la l'alcaldessa de la senyora Colau ens està traient un

munt de vies, pues clar en llavors tota els cotxes tot el dia van més en caravanes,

eh?

00:02:09 Maribel (Entrevistada)

Aquí hi ha bon veus que hi ha la bicicleta abans era un carril, que el dissabte i els

diumenges i dies i dies festius podríem aparcar si venia algun amic a dinar. Tenia

alguna.. algun aparcament ara no es pot aparcar ja clar.

00:02:24 Maribel (Entrevistada)

Perquè amb lo de la bicicleta va treient lloc pels cotxes.

00:02:28 Maribel (Entrevistada)

I ella diu que és per la la ciutat que tingui més més, més bona oxigen i tot. Però no

és així, perquè com que els cotxes estan fent sempre cua, hi han més gasos.

00:02:40 Maribel (Entrevistada)

O sigui que no, que no ho veig lògic.

00:02:42 Maribel (Entrevistada)

En perquè el que...

00:02:43 Maribel (Entrevistada)

..Fa bueno, la ciutat és molt maca que es...

00:02:46 Maribel (Entrevistada)

Puguin anar en bicicleta i això.

00:02:47 Maribel (Entrevistada)

Però clar primer s'ha d'organitzar el tema cotxes

00:02:50 Maribel (Entrevistada)

El tema cotxes sí.
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00:02:51 David (Entrevistador)

Clar a mi m’han comentat el tema de les places de pàrquing. Això si..

00:02:54 David (Entrevistador)

..Que faltava pàrquing.

00:02:55 Maribel (Entrevistada)

Sí, bueno, nosaltres perquè tenim pàrquing per que..

00:02:57 Maribel (Entrevistada)

fa molts anys que...

00:02:58 Maribel (Entrevistada)

Que de que vivim aquí no? però és que si no tens parking aquí no, no es pot tenir

cotxe, perquè clar moltes cases antigues que que hi han no no tenien pàrquing.

00:03:09 David (Entrevistador)

I parlant així ens en termes de salut, durant la vostra estada durant tants anys en

aquest barri...si doncs en els darrers anys si ha percebut personalment, els efectes

de la contaminació en tu mateixa o en algun relatiu?

00:03:22 Maribel (Entrevistada)

No.I el meu marit que té 80 anys, eh? que jo fare 76 i la veritat estem molt bé i no no

hem notat res estem els dos molt bé.

00:03:31 David (Entrevistador)

En termes de contaminació del aire no heu notat res doncs.

00:03:36 Maribel (Entrevistada)

No no ja te dic que no.

00:03:39 David (Entrevistador)

I potser en termes de contaminació sonora...

00:03:41 David (Entrevistador)
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...diria que la situació ha millorat o ha empitjorat el vostre cas?

00:03:45 Maribel (Entrevistada)

Bueno emme ara jo jo crec que empitjorat perquè ja dic ara hi han bueno, en aquest

moment veus al carrer, però és que un no normalment, hi ha caravana tot el dia al

carrer València, el passeig de sant joan i te menús tràfic, eh vull dir, sempre ha sigut

un carrer de poc tràfic.

00:04:03 Maribel (Entrevistada)

Però el carrer València té molt soroll. Molts, molt, molts cotxes i ara clar hi ha la la

via bus, dos de cotxes i la bicicleta amb els quals sempre fa més soroll.

00:04:14 Maribel (Entrevistada)

Clar abans no notava tant, tant tant soroll ara a casa clar que jo tenim doble vidre. Si

no... ja, estem tranquils, eh?

00:04:24 David (Entrevistador)

Que hi ha hagut algun període en que aquesta contaminació ha sigut més baixa o

més alta.

00:04:29 Maribel (Entrevistada)

Hmm bueno, hem tingut molt soroll mentre ja van fer les obres del Passeig de Sant

Joan i pensa que després de fer-ho no sé què va passar, que que van buscar aquí,

que va va haver una màquina aquí al mig tot el dia taladrant, eh bueno ni amb doble

vidre eh? Senties el [Cotocloc cotocloc]

00:04:50 David (Entrevistador)

Perquè aquestes obres quan van ser?

00:04:51 Maribel (Entrevistada)

Aquestes van ser abans que vingués la Colau, o sigui al final de quan va governar el

Trias a Barcelona.

00:05:01 Maribel (Entrevistada)
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I clar, i ja seguit, han obert el passeig de Sant Joan vàries vegades no sabem per

què, però han obert molts..

00:05:08 Maribel (Entrevistada)

Molts cops hi i després ara portem dos anys i mig i amb les obres aquí a Diagonal

que també ens afecta.

00:05:16 Maribel (Entrevistada)

Perquè clar, vull dir, el tràfic està està aquí. Sí, clar hi ha. Hi ha hagut molt tràfic amb

amb les obres perquè tots els autobusos els desviaven i hi venien per carrer

València en comptes d'anar per la Diagonal que ja no es veia.

00:05:19 David (Entrevistador)

Doncs clar es desvia cap a carrer Aragó, cap a Carrer de valencia...

00:05:33 Maribel (Entrevistada)

Venien tots per aquí, perquè aquí estava tancat. Si han sigut un parell d'anys de

bastant soroll..

00:05:41 Maribel (Entrevistada)

Per per per això, per molt tràfic d'autobusos.

00:05:44 Maribel (Entrevistada)

Saps? Ara ja van no tots, però hi han molts que ja van pel seu lloc.Perquè hi ha la

lateral, està oberta pels autobusos, eh, però clar...

00:05:54 David (Entrevistador)

Clar sí, diria que potser el Passeig de Sant Joan fa menys soroll, però aquí s'ha

desviat cap aquí també.

00:06:00 Maribel (Entrevistada)

Clar, era molt més tranquil el abans. Ara hi ha molt més soroll.

00:06:07 Maribel (Entrevistada)

No és que a mi no m'ha afectat tant. Jo sóc molt de ciutats. Hi ha gent que diu ui

Barcelona no es pot viure, jo visc molt tranquila, eh, però reconec que hi ha molta
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més “vida” que abans per culpa d'això de perquè clar hi ha un menus vies i llavors

bueno, més més més, no sé com explicar t'ho.

00:06:24 David (Entrevistador)

Si, jo passejant pel passeig sant joan he trobat que no hi ha gaire tràfic en el que

és...

00:06:30 David (Entrevistador)

El passeig general.

00:06:31 David (Entrevistador)

Però clar en els els carrers més...

00:06:35 Maribel (Entrevistada)

Sí, el carrer Aragó, el carrer València després ve la Gran Via fins fins la Gran Via

Consell de cent i Diputació son potser de..

00:06:43 Maribel (Entrevistada)

Més de tràfic.

00:06:45 Maribel (Entrevistada)

Però gran via gran via bastant, clar.

00:06:48 Maribel (Entrevistada)

Aquest és molt de sortida al carrer d'Aragó es molt d’entrada II la i la Gran Via...

00:06:55 Maribel (Entrevistada)

Bueno és de sortida que fa bé, vull dir que hi ha molt..Són són vies molt importants

d'aquí. Barcelona, en qüestió de tràfic

00:07:05 David (Entrevistador)

Ara m'agradaria parlar més en el termes més de pertinença al barri per així dir-ho

,llavors per començar aquesta pregunta, Si en l'àmbit local hi participa en alguna

activitat comunitària.

00:07:17 Maribel (Entrevistada)
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Hmm no no i no hi participo i em sap greu,eh? Però hi han hi han reunions de

l'ajuntament que a vegades hi tinc anar i després mira se'm passa.

00:07:27 David (Entrevistador)

Ara mateix no hi participa activament.

00:07:29 Maribel (Entrevistada)

No, activament no.

00:07:30 David (Entrevistador)

Val i que potser va algun esdeveniment o té consciència d'aquestes activats?

00:07:37 Maribel (Entrevistada)

No no ho he entés bé.

00:07:39 David (Entrevistador)

Algun esdeveniment que sigui propi del barri OOO és conscient de...

00:07:44 Maribel (Entrevistada)

Bueno, quan quan fan alguna alguna festa, alguna cosa si que m'agrada quan quan

fan la bueno, a vegades aquí el carrer Girona per la festa de modernista i posen

moltes..

00:07:58 Maribel (Entrevistada)

..Bueno, moltes paradetes i coses i sempre anem a veure-ho. Això sí, per participar

quan hi han coses. Sí, però m'agradaria més, participar amb l'ajuntament, però no,

no he anat a les reunions.

00:08:15 David (Entrevistador)

I en tots aquests anys que porta vivint a diferents carrers del passeig ha trobat cap

canvi en el tipus de persona que viu el barri.

00:08:23 Maribel (Entrevistada)

Bueno, hi ha gent bastant gran eh, però últimament he vist vist més gent jove que ha

vingut, sí.
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00:08:33 Maribel (Entrevistada)

Molt, molt, molt turisme que va de pas cap a sagrada família eh? Però vull dir no..

Per la per la gent és un barri tranquil. Ara amb la reforma aquesta cada cop més, hi

ha moltes cafeteries al voltant, però no hi ha tant soroll.

00:08:52 David (Entrevistador)

Aquest xivarri clàssic..?

00:08:53 Maribel (Entrevistada)

No, estan sentats a les terrasses i poc més.

00:09:00 David (Entrevistador)

Que has notat moviment entre persones de persones que surten del barri que

entren..?

00:09:05 Maribel (Entrevistada)

No, la veritat, els que vivim per aquest barri som sempre els mateixos conec gent de

fa 50 anys ho sigui que no hi ha hagut molt moviment.

00:09:15 Maribel (Entrevistada)

Han desaparegut molts [Riu] perquè era gent gran.

00:09:18 Maribel (Entrevistada)

els que estaven aquí però s'han anat, han anat venint gent jove, eh? Jo crec que ara

jo crec que ara n'hi ha més de de gent jove perquè jo abans.

00:09:29 David (Entrevistador)

Doncs, ara més en l'àmbit econòmic parlant estrictament del passeig de Sant Joan...

00:09:35 David (Entrevistador)

Quin tipus de servei o producte consumeix només en aquest passeig?

00:09:39 Maribel (Entrevistada)

Aquí bueno, vaig vaig al mercat, vaig al forn...

00:09:43 Maribel (Entrevistada)
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Tenim molt forns o sigui si viag al mercat compro amb un d'aquells i si vaig al súper

que està aquí, a provença compro al forn que hi ha a la cantonada de provença...

00:09:53 Maribel (Entrevistada)

Hmm. En realitat totes les compres les faig al barri, eh, sobretot de menjar perquè a

part de del mercat hi ha molts supermercats.

00:10:05 David (Entrevistador)

Que necessita desplaçar-se per adquirir algun servei o producte de la vida

quotidiana o ho Troba tot aquest barri?

00:10:11 Maribel (Entrevistada)

No, no. El dia el dia a dia aquí al barri ho tinc tot.

00:10:15 Maribel (Entrevistada)

L'únic que ens desplacem a lo millor si hem de comprar un electrodomèstic que clar

no no hi ha tendes aquí,és anar..o vas al corte inglés o vas al media markt..

00:10:24 Maribel (Entrevistada)

Vas a llocs ja més grans, no?, però per la vida quotidiana no.

00:10:29 David (Entrevistador)

Hi trobes queviures i tot...

00:10:30 Maribel (Entrevistada)

Si, trobo de tot aquí.

00:10:33 Maribel (Entrevistada)

Hi ha botigues de roba hi han sabateries..hi ha una mica de tot.

00:10:38 David (Entrevistador)

Hmm. Durant tot el temps que porta aquí diria que, el cost de vida el Passeig de

Sant Joan s'ha encarit o s’ha abaratit?

00:10:46 Maribel (Entrevistada)
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El cost de vida s’ha encarit molt, però no al Passeig de Sant Joan, en general. Sí,

molt el dels 50 anys que estic aquí moltíssim, sí, sobretot a partir de l'any 2000,

quan va entrar quan va entrar  l'euro van canviar moltes coses, vull dir.

00:11:03 David (Entrevistador)

Que es el que més ha notat  d’aquestes diferències?

00:11:06 Maribel (Entrevistada)

Amb què?Amb el menjar amb amb amb els serveis de de casa, la llum de gas,

aigua, telèfon, tot tot tot s'ha encarit molt, o sigui de de que quan vaig vaig venir a

viure mare, bueno, hi ha hagut canvi brutal.

00:11:23 Maribel (Entrevistada)

Val, però, clar li ha dit, no és aquest barri que suposo que ha sigut, ha sigut general.

00:11:31 David (Entrevistador)

Què és el que més valora dels serveis locals de la oferta comercial local?

00:11:36 David (Entrevistador)

Hmm o dels serveis o el que pots trobar?

00:11:36 Maribel (Entrevistada)

De comercial? Bueno..

00:11:38 Maribel (Entrevistada)

Hmm sí tenim el cap aquí aquí mateix a Roger de Flor. Vull dir..

00:11:45 Maribel (Entrevistada)

Que tenim hospitals a prop l’hospital de Sant pau i de hi hi de de de serveis. Bueno

tenim.

00:11:52 Maribel (Entrevistada)

No sé jo, jo crec que no sé, que tenim una mica de tot.

00:11:57 Maribel (Entrevistada)

Aquí hi ha moltes, moltes forns, moltes fruiteries, venen de tot a tot arreu i que.
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00:12:04 David (Entrevistador)

D'això de que pot trobar que és el que pot ser que més valora?

00:12:06 Maribel (Entrevistada)

El que més valoro. Bueno, també ho que tenim, va bé. Aquest és molt bon servei de

comunicacions.

00:12:15 Maribel (Entrevistada)

Hmm hi ha molts autobusos i el metro.

00:12:18 Maribel (Entrevistada)

I després.

00:12:21 Maribel (Entrevistada)

Nosaltres, personalment. Anem a peu a quasi tot arreu vull dir si ho necessito,

agafarem el transport, però ho fem que quasi tot a peu. Potser quan anem molt

lluny...

00:12:30 David (Entrevistador)

Clar, es que és una molt bona ubicació. Per moures per Barcelona.

00:12:33 Maribel (Entrevistada)

Sí, sí, clar, perquè en un moment estan a passeig de Gràcia en un moment a plaça

Catalunya pots anar. No sé que tot arreu.. si et bellugues.

00:12:40 Maribel (Entrevistada)

el fet també que es tot pla, vull dir, a la gent que no tenim 20 anys ens va molt bé

[Riu]

00:12:48 Maribel (Entrevistada)

Hmm no se jo estic contenta realment de viure en aquest barri.

00:12:57 David (Entrevistador)

Ara ara, recentment una prestigiosa revista que es diu time out, ha valorat el passeig

de Sant Joan com el segon millor carrer on viure el món.
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00:13:06 Maribel (Entrevistada)

Hmm, sí ho vaig llegir.

00:13:09 David (Entrevistador)

Que té vostè opinar d'aquestes afirmacions?

00:13:10 Maribel (Entrevistada)

Hmm home jo què sé.. Ami hem sembla una mica exagerat [riu]

00:13:13 David (Entrevistador)

Creu que es exagerat? o sigui per una persona que viu aquí es exagerat?

00:13:17 Maribel (Entrevistada)

Home em va..

00:13:19 Maribel (Entrevistada)

Em va agradar, saber que era un carrer que estava ben valorat, no?, però jo crec

que hi ha molts carrers a molts llocs que també són macos..

00:13:28 David (Entrevistador)

Carrers hi ha molts no?

00:13:29 Maribel (Entrevistada)

Sí, hi ha molts.. si vas a París o ha Londres hi han molts, molts carrers que també

tenen o sigui una semblança aquí ,vull dir que no sé, ho vaig trobar que ens van

posar molt bé. [Riu]

00:13:47 David (Entrevistador)

Que li diria vostè a la persona que va escriure l'article?

00:13:51 Maribel (Entrevistada)

Li agrairia però que crec que hi ha més barris que també s'ho mereixen, eh?

00:14:01 David (Entrevistador)

Ara més en aspectes de socialització al barri? Sí, en aquest bloc..
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00:14:06 Maribel (Entrevistada)

[Petita conversa i petons amb la seva neta]

00:14:14 Maribel (Entrevistada)

Hmm,que viu la meva filla i les netes aquí al costat també

00:14:17 Maribel (Entrevistada)

Que també son del barri, digues.

00:14:20 David (Entrevistador)

Diria que en el seu temps lliure, en quina mesura utilitza el barri? O sigui el seu

temps llibre, en quina mesura fa servir el barri per passar l'estona?

00:14:27 Maribel (Entrevistada)

Hmm, cada dia vull dir perquè passejo una amb una veïna.

00:14:33 Maribel (Entrevistada)

O sinó sola.

00:14:33 Maribel (Entrevistada)

O amb el meu marit que queda dia procurem.

00:14:35 Maribel (Entrevistada)

Anar fer un passeig llarg.

00:14:37 Maribel (Entrevistada)

I clar és molt fàcil anar fins al parc de la Ciutadella o ens anem cap a passeig de

Gràcia. Vivim, ho tenim molt, molt bé per passejar.

00:14:47 Maribel (Entrevistada)

Ho utilitzem cada dia passejar per algun lloc de per aqui anem anem cap a l'hospital

de Sant pau l'avinguda de Gaudí, vull dir, sagrada família...

00:14:58 David (Entrevistador)

Hmm podria descriure aquests entorns, on fa vida al barri o les activitats que fa.?
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00:15:04 Maribel (Entrevistada)

Activitats ara poques perque clar, l’edat.. [riu]

00:15:08 David (Entrevistador)

No, però si és en plan...

00:15:10 David (Entrevistador)

Prendre un cafè a una terrassa o el que sigui

00:15:12 Maribel (Entrevistada)

No. de d'aprendre coses fora de casa, no. sortir a passejar. Sí, eh.

00:15:18 Maribel (Entrevistada)

També, vaig al gimnas que està a provença a rogent i hi vaig hi vaig i torne a peu.

Vull dir que clar, tot tot queda que no queden massa lluny per poder..

00:15:31 David (Entrevistador)

Que hem podria descriure una mica la relació que té amb els veïns de la zona?

00:15:35 Maribel (Entrevistada)

Els veïns? bueno, bona relació, bona relació amb amb el veïnat perquè ens

coneixem molts de molts anys i després amb les amb amb el mercat també des de

que estic aquí es pràcticament es pot dir que vaig a la mateixa carnisseria. la

mateixa peixateria, la mateixa fruiteria.. ens coneixem molt i dic que un dia amb una

compra i haver-me deixat del el moneder i em diuen agafa el que vulguis i ja m’ho

donaràs demà, per que , clar ens coneixem.

00:16:03 David (Entrevistador)

Els coneix d’aquesta vida del barri, sobretot de viure dels anys...

00:16:06 Maribel (Entrevistada)

Sí, sí, clar.

00:16:08 Maribel (Entrevistada)
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A la farmàcia igual vull dir si m'han de portar algu hem truquen perquè em coneixen.

Vull dir, no sé.

00:16:14 David (Entrevistador)

Hmm clar, hi ha molts veïns que els coneix de fa temps quan va començar a

conèixer aquests veïns? ja quan..perquè vivia aquí?o...

00:16:17 Maribel (Entrevistada)

Sí durant molts anys.

00:16:21 Maribel (Entrevistada)

No, quan vaig venir a viure va quan vaig vaig venir a veure pues clar ni a veure Si ja

vaig començar a comprar a tot arreu aquí i amb els veïns de l'escala on estava aquí

davant..

00:16:36 Maribel (Entrevistada)

La meva filla que viu aquí el fet aquí al costat i que clar que ens coneixem molt

veïns.

00:16:42 David (Entrevistador)

Hi queda amb aquests veïns que ha conegut en alguna activitat?

00:16:46 Maribel (Entrevistada)

Sí, sí o sigui a part de que a vegades ens reunim o hem anat a fer el cafe a casa

d’un vull dir, ens reunim.

00:16:59 David (Entrevistador)

Vostè amb l'experiència que te al barri on diria que és socialitzar la gent?

00:17:03 Maribel (Entrevistada)

On diria què socialitza la gent?

00:17:07 Maribel (Entrevistada)

Home aquest banc ha socialitzat molt perquè molts cops ens trobem aquí a prendre

el sol un...
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00:17:15 Maribel (Entrevistada)

Rato i després socialitzar pues a les botigues..

00:17:21 Maribel (Entrevistada)

Podria dir, com que fa tanta tants anys que ens coneixem, pues sempre parlem de

quan amb on vas de vacances aquest any tenim. No sé sempre podem..

00:17:33 Maribel (Entrevistada)

Anem fent amistat.

00:17:35 David (Entrevistador)

Clar això seria on socialitza vostè no? Una persona típica on diria que socialitza?

00:17:45 David (Entrevistador)

O no  una típica, una persona que potser ha vingut fa poc o que aporta uns anys.

00:17:52 David (Entrevistador)

On diria, encara que no ho sàpiga clar, perquè es hipotètic on diria que socialitza

aquesta persona.

00:17:58 Maribel (Entrevistada)

Aquestes persones.. mirat la meva filla que ara està aquí fa dos anys perquè ha

estat 8 fora d'Espanya.

00:18:05 Maribel (Entrevistada)

Amb els amics queden molt aquest. Aquest restaurants i cafeteries que hi ha per

aquí perquè està ple de cafeteries i de restaurants. I es troben i xerren i sopen..

00:18:18 Maribel (Entrevistada)

Al passeig de Sant Joan amb totes les cafeteries i restaurants que han obert és

reuneix molta gent.

00:18:22 David (Entrevistador)

Hmm es fa servir també com un espai per socialitzar la Terrassa. No?

00:18:26 Maribel (Entrevistada)
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Sí, sí ui aquí veus que aquí davant hi ha un cas. [Assenyala terrassa]

00:18:29 Maribel (Entrevistada)

A vegades quan me'n vaig a dormir són les 12 i el a tancar la, la persiana miro i

encara ple de gent...

00:18:37 Maribel (Entrevistada)

Gent xerrant vull dir.

00:18:39 Maribel (Entrevistada)

Les taules i això ha donat molta vida al passeig de Sant Joan era un carrer molt

tranquil i que s'estava bé, però des de que van fer així, li han posat tants restaurants

i cafeteries a donar molta més..no?  I

00:18:50 David (Entrevistador)

Clar, hi ha molt ambient no? pots sortir pots trobar gent.

00:18:52 Maribel (Entrevistada)

L'ambient? Sí, sí.

00:18:54 David (Entrevistador)

Doncs, sobretot amb el bon temps hi ha...

00:18:55 David (Entrevistador)

Molta penya que es reuneix els carrers.

00:18:57 Maribel (Entrevistada)

Sí jo després com que ha sigut un barri molt tranquil i perquè és quan jo tenia els

fills que.

00:19:03 Maribel (Entrevistada)

Erem adolescents si sortíem que anaven al cine o al teatre o a sopar amb els amics,

vull dir sempre és un lloc que quan arribaven mai ha estat solitari. Vull dir que estava

tranquil·la perquè..

00:19:15 Maribel (Entrevistada)
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O sigui no era mai no...

00:19:17 Maribel (Entrevistada)

No ha sigut un barri perillós.

00:19:18 Maribel (Entrevistada)

Hmm. Amb aquest aspecte tan tan també.

00:19:22 David (Entrevistador)

Què diria vostè, que li faltaria al Passeig de Sant Joan?

00:19:28 Maribel (Entrevistada)

Per aparcar el cotxe.

00:19:29 David (Entrevistador)

Lloc per aparcar el cotxe,clar.

00:19:30 Maribel (Entrevistada)

És que mira com estàs. Allà hi ha la bicicleta. Tot aquí no hi han cantonades com

abans, amb el plat són solar, tot tenen cantonades que que que podíem aparcar no

per aparcar tenim el patint, però és quan arribes amb amb paquets o maletes o que

sigui es va parar que enmig de la enmig del...

00:19:48 Maribel (Entrevistada)

Del autobús, taxi.

00:19:49 Maribel (Entrevistada)

Perquè no hi ha un lloc a on a on ficar tant no deixen pujar a les voreres, crec.

00:19:53 Maribel (Entrevistada)

les hem de respectar que són per la gent però hem de parar amb algun lloc. O sigui,

ens hem ens hem tret una cosa i això de que quan els dissabtes els diumenges

venia algun amic o algun fa familiar a dinar, aquí aparcaven el carrer València, ara

no poden ara o vénen a peu o amb autobús o venen taxi perquè...

00:20:16 Maribel (Entrevistada)
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Hmm, doncs això ho trobo a faltar, eh? Perquè els nostros amics, també són de la

de la nostra edat. II clar molts agafar l'autobús ja no els hi va bé II clar, així no poden

venir amb el cotxe quedar-se aquí i hi pàrquing públics també hi han molt pocs, vull

dir que hi ha algun al carrer Mallorca quan ve algú que sempre els-hi dic que vagin

allà, però a vegades venen i està ple. Vull dir, llavors deixar el cotxe està complicat.

00:20:49 David (Entrevistador)

Doncs amb això hauríem concluit una mica ja.

00:20:49 Maribel (Entrevistada)

Hmm. Tens una mica d’idea? [riu]

00:20:53 David (Entrevistador)

Sí, sí. [Ric]

00:20:53 David (Entrevistador)

Això que ara ha concluit l'entrevista i si vols afegir qualsevol cosa, per que quedi

constància..

00:21:00 Maribel (Entrevistada)

Bueno la..

00:21:01 Maribel (Entrevistada)

Això que més ha ara trobem a...

00:21:03 Maribel (Entrevistada)

Faltar és això un un...

00:21:04 Maribel (Entrevistada)

Un espai on poder parar el cotxe un moment.

00:21:10 Maribel (Entrevistada)

Que clar ho fem perquè no hi ha altre remei no, però clar ens fa cosa tenir que

quedarnos parats aquí es a dir es un carril d’autobús és això. S'han de s'han de

desviar, però és que no hi ha. Ja ens ho han tret tot...
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00:21:30 David (Entrevistador)

Doncs ja estaria moltes gràcies!
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Transcripció-Antonio

[Hi va haver-hi una xerrada prèvia on hem comentava un parell de coses mentre

cercàvem un lloc a prop de casa seva per fer la entrevista. L’entrevista està feta en

castellà doncs l’entrevistat encara que parlà català encara no se sent còmode com

per fer una entrevista]

00:00:02 David (Entrevistador)

Vale, vale, buenas tardes.

00:00:03 Antonio (Entrevistado)

¡Hola!

00:00:04 David (Entrevistador)

Pues bueno, ya empezó a grabar.

00:00:08 David (Entrevistador)

Tengo una entrevista que está dividida en cuatro bloques, ya sean en percepción de

la salud..

00:00:13 David (Entrevistador)

..La pertenencia que tienes al barrio, la noción económica y la socialización, en el

barrio, todo basado en tu experiencia.

00:00:18 Antonio (Entrevistado)

….Valee

00:00:21 David (Entrevistador)

Pues antes de empezar, me gustaría preguntarte ¿Cuánto tiempo hace que Vives

en el barrio?

00:00:25 Antonio (Entrevistado)

Vale, he estado aquí desde hace..
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00:00:28 Antonio (Entrevistado)

3 años en la calle de Casp.

00:00:31 Antonio (Entrevistado)

..3 años ahora, en mayo de hecho.

00:00:37 David (Entrevistador)

¿Y cómo cómo llegaste hasta este barrio? Osea porque Vives aquí.

00:00:41 Antonio (Entrevistado)

eeeh yo soy migrante vengo de Venezuela.

00:00:46 Antonio (Entrevistado)

Yyyyyy es una de las zonas de las que conseguí una habitación. Por supuesto que

estaba buscando pues es una zona muy bonita y muy céntrica y muy contento con

ella.

00:00:56 Antonio (Entrevistado)

Y nada ya, pues dentro de dos semanas, se....

00:00:59 Antonio (Entrevistado)

Van 3 años aquí.

00:01:04 David (Entrevistador)

Pues.. ahora más en el ámbito de percepción de la salud.

00:01:07 David (Entrevistador)

Claro has estado viendo aquí 3 años..

00:01:10 David (Entrevistador)

¿De tus experiencias viendo en otros sitios, dirías que has percibido personalmente

efectos de la contaminación en TI mismo o algún relativo?

00:01:19 Antonio (Entrevistado)

Lo más que podría decirte que he percibido ha sido quizás el nivel del agua.
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00:01:25 Antonio (Entrevistado)

El agua de vez en cuando me parece que tiene mucha cal y noto como un problema

en mi piel. No sé si cuenta como contaminación asumiré que si como contaminación

del agua, también la contaminación sonora.

00:01:38 Antonio (Entrevistado)

Por aquí están en obras y..

00:01:42 Antonio (Entrevistado)

El sonido no me deja dormir muy bien y se siente un montón. El resto no, podría

decir que lo normal, solo esas cosas.

00:01:51 David (Entrevistador)

¿En temas del aire, contaminación del aire notas alguna diferencia?

00:01:55 Antonio (Entrevistado)

No, no, la verdad es que...

00:01:56 Antonio (Entrevistado)

El aire está bastante bien, es una zona muy verde, como tienen los parques...Aquí

cerca se diría que se filtra bien, no es tan..

00:02:03 Antonio (Entrevistado)

..Pesado en la atmósfera..

00:02:04 Antonio (Entrevistado)

Como en otras zonas de la ciudad.

00:02:08 David (Entrevistador)

En temas de contaminación sonora.

00:02:11 David (Entrevistador)

La situación desde que llegaste o creencia de que llevas aquí han mejorado o.

00:02:17 Antonio (Entrevistado)
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Diría que mejorado diría que a mejor. A pesar de todo, diria que ha mejorado,

efectivamente.

00:02:22 David (Entrevistador)

Que ha habido algún periodo donde esta contaminación haya sido particularmente

alta o baja en temas sonoros.

00:02:29 Antonio (Entrevistado)

Sí, últimamente están en obras y no paran y...

00:02:35 Antonio (Entrevistado)

Hablando con los vecinos. También me han dicho que no hace mucho estuvieron de

obras, que en el paseo también y que el sonido era impresionante.

00:02:45 Antonio (Entrevistado)

Pero por ahora, bueno, ya espero que esta espero que está bajando, también en

hora pico en las que están todos los coches.

00:02:52 Antonio (Entrevistado)

Hace muchísimo ruido y no se puede estar tranquilo. Soy una persona que le gusta

mucho estar en casa o con música suave, concentrado en lo mío y de verdad, que

no se puede,

00:03:10 David (Entrevistador)

Claro antes me has comentado que vives de cara a la carretera

Y claro, o sea, a mí me han comentado en otras entrevistas que ellos tienen como

unas ventanas que son como de cristal doble i que con estas no les afecta mucho el

ruido. Supongo que aquí, pues...

00:03:19 Antonio (Entrevistado)

No, es que a mi me gusta honestamente tener las ventanas abiertas.

00:03:23 Antonio (Entrevistado)

Entonces claro quitando el polvo que entra siempre con la brisa, pues también el

sonido de la ciudad del día a día.
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00:03:30 David (Entrevistador)

Vale, en el ámbito más de la pertinencia al barrio.

00:03:33 David (Entrevistador)

Que participas...

00:03:35 David (Entrevistador)

En el ámbito local de alguna actividad comunitatia?

00:03:37 Antonio (Entrevistado)

Comunitariaaaaa mhh..  no suelo hacer muchas sí que suelo pasear por el barrio y

tomarme.

00:03:46 Antonio (Entrevistado)

..El tiempo de explorar que hay por aquí y por allá tiene muchas tiendas. No sé si

cuenta como actividad de...

00:03:54 Antonio (Entrevistado)

..De la zona ir a estos eventos de anime que hacen de vez en cuando con las

tiendas que están por aquí, de manga y de cómic, algo de lo que estoy participante

activo con mis amigos y familiares.

00:04:06 Antonio (Entrevistado)

Yyy noo, sé que hay gente que hace...

00:04:09 Antonio (Entrevistado)

Qué trota o que hace yoga o qué hace algún tipo de ejercicio en la calle..

00:04:14 Antonio (Entrevistado)

..pero la verdad es que no es no me he animado a participar, ninguno de ellos así,

pero particularmente me da la sensación de que la mayoría de esas cosas son para

personas mayores y no me encuentro todavía en esa fase de la vida.

00:04:28 David (Entrevistador)

..en esa fase..[Riure]
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00:04:32 David (Entrevistador)

¿Has encontrado algún cambio en el tipo en el tipo de persona que vive en el

barrio? ¿Has notadoo como movimiento de gente que entra y sale en el barrio o que

se va a otro?

00:04:41 Antonio (Entrevistado)

Diría que por mi percepción propia y de mis amigos tienen mucho más tiempo

viviendo aquí. Cada vez hay más turistas.

00:04:47 Antonio (Entrevistado)

Dicen que hay muchos guiris, hay muchos inmigrantes. Yo, claro, cuento también

como emigrantes entre estos, pero...

00:04:56 David (Entrevistador)

¿Y de la gente que vive aquí?

00:04:57 Antonio (Entrevistado)

Aquí, pero sí de eso, de la gente, de la gente, de la zona. Sí, sí, lo noto. Veo que.

00:05:03 Antonio (Entrevistado)

Y que está convirtiendo, por así decirlo, en una zona turística, mucho de alquiler y

están desplazando a la gente del barrio. De hecho, la mayoría de las personas que

conozco de aquí de.

00:05:15 Antonio (Entrevistado)

Del paseo de esta zona, arco del triunfo, y todo esto son más que todo, personas

mayores que tienen toda su vida aquí. De resto, todos los jóvenes son alquilados

que vienen de otros lugares o de otros países.

00:05:28 David (Entrevistador)

Vale ahora hablando más de la sección económica..

00:05:31 David (Entrevistador)

¿Hablando estrictamente del barrio, del Passeig de Sant Joan..?

00:05:34 David (Entrevistador)
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¿Qué tipos de servicio productos consume?

00:05:37 Antonio (Entrevistado)

De todo. Tengo la suerte de que tengo todo...

00:05:40 Antonio (Entrevistado)

Muy cerca, me gusta mucho..

00:05:44 Antonio (Entrevistado)

Como producto consumirlos, los locales de comida que están por aquí cerca hay

locales de batidos, comida China. Hay comida venezolana es la de mi país, están

todos por aquí cerca y ahora que está todo consumirlos todos también, no sé si

cuenta como productos o te comenté, están los las tiendas de manga y de

videojuegos..Son algo que consumo mucho del paseo, paseo mucho con mis

amigos, incluso.

00:06:09 Antonio (Entrevistado)

Son servicios que me gustan, que tienen por ofrecer, todo está aquí muy cerca.

00:06:17 David (Entrevistador)

¿Necesitas desplazarte para adquirir los servicios o productos de la vida cotidiana?

¿Cómo ir a comprar las cosas del día a día o otras cosas que necesites en el dia a

dia?

00:06:22 Antonio (Entrevistado)

No, no, todo, está muy cerca. Quizás lo que no está aquí en la avenida principal

está...

00:06:29 Antonio (Entrevistado)

¿Unas dos manzanas a lo mucho hacia los lados? Pero verdad que tenemos todas

las comodidades por aquí ¿No?

00:06:35 Antonio (Entrevistado)

Sí que es cierto que alguna vez me ha tocado buscar algo muy, muy puntual, como

algún producto congelado o alguna tienda de ropa en específico.
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00:06:43 Antonio (Entrevistado)

Qué me obligado a desplazarme tu desplazarme en metro o en bus, pero de resto

todo está aquí, lo del día a día se puede conseguir fácilmente sin ningún problema.

00:06:52 David (Entrevistador)

¿Querías que en tu propia experiencia o de tu entorno se ha encarecido o abaratado

el costo de la vida en el barrio?

00:06:59 Antonio (Entrevistado)

Uff. Te diría que en estos días en los que tengo he notado un pequeño aumento de

precio..

00:07:07 Antonio (Entrevistado)

Lo noto en.. [Rie]

00:07:10 Antonio (Entrevistado)

En particularmente en el precio de las birras y de las bravas, que las consumo

mucho, Ehhhh Son céntimos. Es una tontería, pero sí que...

00:07:18 Antonio (Entrevistado)

Ha subido poco a poco y también lo noto en productos de limpieza, el costo de los

servicios también se ha hecho...

00:07:25 Antonio (Entrevistado)

..Se ha hecho más pesado, pero sé que es una realidad. en España en general,

pero...

00:07:31 Antonio (Entrevistado)

Aquí en el barrio, por lo que me habían contado no era tan fuerte, pero ha ido

subiendo últimamente también el abasto...

00:07:40 Antonio (Entrevistado)

Sí que está un poco subido de peso, también las frutas y las verduras...

00:07:44 Antonio (Entrevistado)
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Por lo en comparación con lo que era hace año y medio, por ejemplo, cuando

estabas comprado.

00:07:50 Antonio (Entrevistado)

Pero no demasiado. O sea, diría que sí. Los precios aumentaron. Pero no ha sido

un aumento increíble.

00:07:59 David (Entrevistador)

Qué dirías que a lo mejor la o sea la renta, el coste de vida de vivir aquí es como

más caro que en otras zonas de Barcelona. ¿Cuándo estuviste mirando, antes de

venir o.?

00:08:06 Antonio (Entrevistado)

Sí. Hay zonas que son mucho más economicas.

00:08:11 Antonio (Entrevistado)

Pero creo que también son zonas que no tienen tanto por ofrecer como esta, no son

tan bonitas, no están tan bien comunicadas. Esta es una zona muy turística.

00:08:22 Antonio (Entrevistado)

Muy bien cuidado siempre porque, por ejemplo hubo...

00:08:28 Antonio (Entrevistado)

Otras zonas que fui considerando por ejemplo el Raval...

00:08:32 Antonio (Entrevistado)

O el gótico o la mina, también el Carmel, todavía son mucho más económicas, pero

claro, no estaban ni también comunicadas, ni eran seguras ni tan agradables...

00:08:44 Antonio (Entrevistado)

..Entonces esto siempre fue..

00:08:47 Antonio (Entrevistado)

Una opción top, como una opción ideal para vivir.

00:08:51 Antonio (Entrevistado)

106



Y a pesar del costo que es superior al del resto de las zonas, me parece que sale

totalmente a cuenta porque puedes..

00:08:59 Antonio (Entrevistado)

¿Cómo se llama?

00:09:00 Antonio (Entrevistado)

La comodidad no tiene precio, así que es un gasto que hago con mucho gusto.

00:09:04 David (Entrevistador)

¿Qué dirías que es lo que más valoras de los servicios locales y de la oferta con

económica y comercial local?

00:09:10 Antonio (Entrevistado)

Lo que más valoro...

00:09:13 Antonio (Entrevistado)

Diré que es la variedad.

00:09:16 Antonio (Entrevistado)

El hecho de que pueda salir hoy y tenga al alcance de la mano poder elegir qué

quiero comer, que quiero mirar donde quiero pasar el tiempo con mis amigos, que

quiero hacer si quiero ir a hacer skate a la plaza, si quiero ir a caminar hacia el otro

lado, ir a la ciudadela, sí quiero quedar con mis amigos e ir al parque... esa

variedad, o sea, el poder elegir sin alejarnos mucho de casa me parece que es, lo

que más valoro.

00:09:39 David (Entrevistador)

Está bien comunicado.

00:09:40 Antonio (Entrevistado)

Está muy Bien comunicado, está muy bien comunicado, hay una cantidad

impresionante de autobuses que pasan, porque claro.

00:09:47 Antonio (Entrevistado)
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Asumo que también es malo porque por el tráfico y la contaminación el tráfico es

una locura.

00:09:52 Antonio (Entrevistado)

Pero es que todo está muy bien comunicado, todos pueden llegar aquí. Yo puedo

llegar a cualquier parte y es una maravilla.

00:09:58 Antonio (Entrevistado)

Y con respecto a la parte económica, sí que es cierto.

00:10:01 Antonio (Entrevistado)

Que como comentamos ahora nooo...

00:10:04 Antonio (Entrevistado)

No es el sitio más barato.

00:10:06 Antonio (Entrevistado)

Para gastar o hacer vida social.

00:10:08 Antonio (Entrevistado)

Pero aún así, tampoco es de los más caros.

00:10:14 Antonio (Entrevistado)

No veo, no le veo problema, pero si diría que eso diría que es lo que más aprecio és

: La variedad.

00:10:21 David (Entrevistador)

Ahora hace poco una prestigiosa revista que se llama Time Out bueno prestigiosa,

que es conocida por así decirlo..

00:10:27 David (Entrevistador)

..Ha calificado El Passeig de Sant Joan como el segundo mejor sitio de vivir del

mundo.

00:10:32 Antonio (Entrevistado)

¿Del mundo?
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00:10:36 David (Entrevistador)

Del mundo del mundo entero, sí.

¿Qué dirías tú como persona que lleva unos años viviendo en la misma zona esta

entre arco y Tetuan?

00:10:42 Antonio (Entrevistado)

Bueno, no conozco el mundo entero, pero...

00:10:46 Antonio (Entrevistado)

Te diré que por lo menos de Barcelona sí me parece que es.

00:10:51 Antonio (Entrevistado)

Probablemente una de las mejores zonas para vivir, diría que...

00:10:56 Antonio (Entrevistado)

No me extrañaría que la consideraran 1 de los sitios más bonitos del mundo y mejor

comunicados y con más servicios porque es lo que ha resultado ser para mí, estos 3

años es lo que ha aprendido.

00:11:06 Antonio (Entrevistado)

¿Y quién sabe, quizás en un futuro?

00:11:08 Antonio (Entrevistado)

Descubrirá que..

00:11:10 Antonio (Entrevistado)

Que tu revista tiene razón y que es así.

00:11:15 David (Entrevistador)

Ara más en un aspecto de socialización.

00:11:18 David (Entrevistador)

¿En tu tiempo libre, en qué medida realizas actividades en el barrio?

00:11:23 David (Entrevistador)
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¿Podrías escribir estas actividades o el entorno donde Se sitúan?

00:11:27 Antonio (Entrevistado)

si. Mira, quedo con unos amigos para hacer Skate.

00:11:31 Antonio (Entrevistado)

En plaza Tetuán.

00:11:33 Antonio (Entrevistado)

Es una muy buena zona.

00:11:36 Antonio (Entrevistado)

También quedó con algunos amigos de la Universidad para caminar, tomar unos

batidos, sentarnos un rato...

00:11:45 Antonio (Entrevistado)

Eh, tengo otro, tengo otros amigos con los que me gusta mucho ir a comer comida

China por aquí cerca, un sitio que es muy bueno, muy económico.

00:11:54 Antonio (Entrevistado)

Que tiene unos precios desfasados en comparación al resto del mundo. Publicidad

gratis para ellos.

00:12:00 Antonio (Entrevistado)

Me gusta mucho también quedar con unos amigos para..

00:12:04 Antonio (Entrevistado)

Caminar todo lo que es desde el zoológico hasta prácticamente la plaza.

00:12:11 Antonio (Entrevistado)

Me gusta mucho, es un camino que me gusta mucho hacer.

00:12:14 Antonio (Entrevistado)

Eeeh particularmente ir a comer, también me gusta mucho ir a...

00:12:19 Antonio (Entrevistado)

110



A ver, manga, ver cómics.

00:12:22 David (Entrevistador)

¿Porque hacen como eventos ahí no?

00:12:24 Antonio (Entrevistado)

Sí! hacen muchos eventos...

00:12:26 Antonio (Entrevistado)

Mucho cosplay, que son las personas que se disfrazan

00:12:32 Antonio (Entrevistado)

Hace hace mucho de esta vida friki, desde que me enseñaron que parte de esas

zonas se llamaba el triángulo Friki de Barcelona fue una revelación para mí y diría

que es parte del encanto que tiene el lugar y de lo que tanto me gusta, para el que

quizás la gente mayor no lo vea y no lo aprecie o le parezca raro, pero

definitivamente es 1 de los encantos que tiene el barrio.

00:12:52 David (Entrevistador)

Sí, he visto muchas calles que tienen como muchas tiendas de rol y comics

00:12:56 Antonio (Entrevistado)

Son maravillosas, están como todas conglomeradas en el mismo sitio y están super

bien.

00:13:03 David (Entrevistador)

¿Podrías describirme tu relación con los vecinos de la zona?

00:13:06 Antonio (Entrevistado)

Mhhhh la verdad es que tiendo a no compartir mucho con ellos, o sea, rara vez los

veo.

00:13:12 Antonio (Entrevistado)

Pero de resto, los pocas veces que los he conseguido, todos han sido muy majos,

eee.Sí, gente agradable. Nadie hace fiesta, nadie grita. Todos nos quejamos por

igual del tráfico en hora pico del frente.
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00:13:28 David (Entrevistador)

¿El resto de gente de la zona que has conocido eran más de gente mayor, ¿no?

¿Me has comentado?

00:13:33 Antonio (Entrevistado)

Sí. Más o menos y que tengamos un tiempo viviendo aquí son más que todas

personas mayores que la reconoces por la calle porque ves que son esa gente que

sale por la mañana aquí, con sus perros...

00:13:41 Antonio (Entrevistado)

Se toma un café.. la gente joven que vive por aquí cerca no tiene, no tiene tiempo,

dirá que no suelen hacer vida en el barrio, sino que solo viven aquí y ya de paso,

por la comodidad o el prestigio o lo que sea.

00:13:54 David (Entrevistador)

¿Porque en este barrio, dónde crees que socializa la gente?

00:13:57 Antonio (Entrevistado)

Este barrio diré que, principalmente en Arco del triunfo.

00:14:01 Antonio (Entrevistado)

Allí, en esas, en esa zona es donde están los chavales más que todo caminan

parque la ciudadela también, porque claro..

00:14:08 Antonio (Entrevistado)

Es este tipo bulevar, puedes caminar y estar por ahí...

00:14:17 David (Entrevistador)

Vale, pues más o menos. Ya estoy a la entrevista, los puntos que quería tratar. Si

quieres añadir alguna cosa que consideres para que quede constancia.

00:14:28 Antonio (Entrevistado)

Sí, creo que todos deberían darle una oportunidad a la zona me parece que es un

sitio muy bonito.

00:14:35 Antonio (Entrevistado)
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No le haría mal a algún tipo de reforma que ayudará a descongestionar un poco el

tráfico que diria.. ¿Qué es el único punto negativo que tiene?

00:14:44 Antonio (Entrevistado)

Y bueno, y quitando los problemas de Barcelona normales de inseguridad o la cal

del agua o.

00:14:52 Antonio (Entrevistado)

Pero si todo parece que todos tienen una oportunidad para caminarla a conocer, es

una zona muy bonita, muy turística, que tiene mucho por ofrecer a las demás

personas.

00:15:01 David (Entrevistador)

¿Qué dirías que le falta el barrio?

00:15:06 David (Entrevistador)

¿Qué te haría falta a ti a lo mejor?

00:15:08 David (Entrevistador)

¿Sí el día de mañana estuviera que pedirías?

00:15:11 Antonio (Entrevistado)

Un centro comercial, si. Un centro comercial para poder ir al cine que este mucho

más cercano con mercado.

00:15:20 Antonio (Entrevistado)

Quizás tiendas y así no verme obligado a moverme a Plaza Cataluña, a tener.

00:15:26 Antonio (Entrevistado)

Toda esa zona comercial cerca que claro, tú me dirás, ¿dónde pones un centro

comercial aquí en negro que vas a destruir?

00:15:35 Antonio (Entrevistado)

Bueno, hay espacio, pero.

00:15:38 Antonio (Entrevistado)
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Pero sí me gustaría algo un poco más de metrópoli, más allá de lo que son las

tiendas pequeñas del.

00:15:44 Antonio (Entrevistado)

Del gótico del born que están aquí al cruzar.

00:15:47 David (Entrevistador)

Vale, pues muchas gracias por su tiempo.

00:15:48 Antonio (Entrevistado)

¡No! Gracias a ti.
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